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روزنامه صبح ایران

محمدرضاعارف:

ناامیدی در جامعه خطرناک است

حجت الاسلام هادی غفاری:

مذاکره با آمریکا وقتی که »آدم« شد 

کنایه سنگین ربیعی به لاریجانی 

واکنش ها و انتقادات تند به یک اعلان همراهی

آیا العبادی قربانی تحریم های 
ضدایرانی می شود ؟

وزیر کشور :

جلسه استیضاح وزیر کار 
ضرر به ملت و نظام بود 

های  تحریم  با  عراق  وزیر  نخست  همراهی  اعلان 
آمریکایی علیه ایران سبب شد تا وی در کشور خود با 
واکنش ها و انتقادات تندی مواجه شود. »حیدر العبادی« 
نخست وزیر عراق سه شنبه هفته گذشته در جریان یک 
کنفرانس مطبوعاتی اعلام کرد این کشور با وجود مخالفت 
کلی با استراتژی وضع تحریم ها، از تحریم ها علیه ایران 

درباره  العبادی  گیری  موضع  این  کرد.  خواهد  پیروی 
تحریم های آمریکا علیه ایران با واکنش های بسیاری 
روبرو شد. بسیاری از مقامات بغداد و چهره های سیاسی 
از جمله »فواد معصوم« رئیس جمهوری، »نوری المالکی« 
معاون رئیس جمهوری، »سیدعمار حکیم« رهبر جریان 

حکمت ملی، »همام حمودی« رهبر مجلس اعلی...

وزیر کشور با اشاره به استیضاح وزیر کار و حرف های مطرح شده در صحن مجلس گفت : جلسه استیضاح وزیر کار 
در مجلس، ضرر به ملت و نظام بود. به نظرم این حرف ها از روی احساسات و هیجانات بود عبدالرضا رحمانی فضلی 
در سیزدهمین نشست ستاد راهبری و مدیریت اقتصاد مقاومتی استان یزد با بیان اینکه تغییر در همه عالم هستی و 
در شرایط ما نیز هست اظهار داشت: ما نیز در برابر هر تغییری قدرت تغییر داریم.وی با بیان اینکه در این 40 سال فراز 
و فرودهای زیادی داشتیم که برایند همه این ها مواجهه دنیا با قدرت ما است ادامه داد: امروز دشمنان خواستار این 

هستند که در منطقه نباشیم اما این سوال را داریم که آن ها با دو سه هزار کیلومتر فاصله در منطقه ما چه می کنند...
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مدیرکل راه آهن استان قم گفت: درچهار ماه امسال، 389 هزار و 98 مسافر از ایستگاه 
مرکزی قم خارج و 369هزار و یک تن نیز وارد شده اند که در مجموع 758 هزار و 99 مسافر 
از طریق ریل راه آهن این استان جابه جا شدند. محسن اعتماد روز شنبه درنشست خبری 
با خبرنگاران افزود: در مدت مشابه پارسال آمار جابه جایی مسافر 576 هزار و 203 تَن بوده 
که این تعداد امسال 31.5 درصد افزایش یافته است.وی با اشاره به مزیت استفاده از راه آهن 
نسبت به جاده، بیان کرد: درچهار ماه نخست سال گذشته حدود 269 میلیون نفر کیلومتر 
مسافر از طریق ریل قم جابه جا شده که در مدت مشابه امسال با افزایش 33 درصدی، به 
حدود 358 میلیون نفر کیلومتر رسیده است.وی افزود:براساس اعلام سازمان بهینه سازی 

مصرف سوخت، اگر هر نفر کیلومتر از جاده به ریل راه آهن منتقل شود...

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم، بیان کرد: نواحی و شهرک های صنعتی این 
استان به دلیل ویژگی های خاص همچون نزدیکی به مهمترین بازارهای مصرف کشور، مورد 
توجه گسترده سرمایه گذاران بخش خصوصی قرار گرفته اند و حجم فعالیت های اقتصادی 
در این مناطق روز به روز در حال افزایش است. امیر طیبی نژاد روز شنبه در حاشیه بازدید 
خبرنگاران از شهرک صنعتی شکوهیه قم گفت: با وجود شرایط سخت اقتصادی شاهد رشد 
سرمایه گذاری های بخش خصوصی در شهرک های صنعتی استان هستیم و در سال 96 
رتبه سوم کشور از حیث واگذاری اراضی به منظور تاسیس واحدهای صنعتی، به قم اختصاص 
یافت.وی افزود: سال گذشته، 189 هکتار زمین به صنعتگران متقاضی فعالیت در قم واگذار و 

146قرارداد با سرمایه گذاران منعقد شد...

مدیرکل راه آهن استان قم خبرداد 

افزایش 31درصدی جابجای 
مسافر توسط راه آهن قم

مدیرعامل شهرک های صنعتی استان قم مطرح کرد: 

تبدیل شهرک های صنعتی قم 
به کانون تجمع سرمایه گذاران 

رهبر انقلاب در پاسخ به نامه رئیس قوه قضائیه تاکید کردند: با 
پیشنهاد موافقت می شود. مقصود آن است که مجازات مفسدان 
اقتصادی سریع و عادلانه انجام گیرد.رئیس قوه قضائیه در نامه ای 
به رهبر معظم انقلاب با اشاره به جنگ اقتصادی دشمنان علیه ملت 
ایران و انجام برخی جرائم از سوی عده ای از اخلال گران و مفسدان 
اقتصادی در این شرایط همسو با اهداف دشمنان، درخواست کرد 

اجازه اقدامات ویژه در برخورد قاطع و ...

یک نماینده اصلاح طلب مجلس شورای اسلامی گفت: امروز 
احمدی نژاد و رضا پهلوی هر دو یک حرف را می زنند و متاسفانه یک 
جریان سیاسی داخل حاکمیت از آقای احمدی نژاد حمایت می کند.

غلامرضا تاج گردون با اشاره به اظهارات اخیر احمدی نژاد، اظهار 
کرد: احمدی نژاد همانند سال های گذشته همچنان یک پدیده 
است. در سال 91 و در دولت او ارز سه برابر شد. ما آن زمان سوال از 

رییس جمهوری را مطرح کردیم، ایشان گفته بود ...

رهبر انقلاب در پاسخ به نامه رئیس قوه قضائیه تاکید کردند 

مجازات مفسدان اقتصادی 
سریع وعادلانه انجام شود

تاج گردون: 

احمدی نژاد و رضا پهلوی 
هر دو یک حرف را می زنند
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تایید صلاحیت ها 
چک سفید امضا 
برای همیشه نیست

سخنگوی شورای نگهبان :

شهادت امام جواد )ع( را تسلیت می گوئیم
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روزهای پر التهاب ترکیه 
علیرضا جباری *

ترکیه روزهای پرالتهابی را به ویژه در حوزه اقتصادی و نوسانات ارزی در این ایام طی 
می کند و همین امر موجب شده تا بسیاری از تحلیلگران شرایط این کشور را 'سخت' 
توصیف کنند اما، ناظرانی نیز هستند که با نگاه خوش بینی معتقدند این کشور ظرفیت 

های زیادی برای غلبه بر مشکلات دارد. 
شبکه خبری 'سی ان ان ترک' به تازگی گزارش داد که رجب طیب اردوغان رئیس 
جمهوری ترکیه در واکنش به شیب تند کاهش ارزش پول ملی و صعود قیمت دلار در 
ترکیه بدون اشاره ای مشخص، دست ها و توطئه های خارجی را مسبب این وضعیت 
اعلام کرد.رئیس جمهور ترکیه گفت که 'مردم به توطئه ها توجه نکنند. اگر آنها دلار دارند 
ما هم ملت، حقوق و خدا را داریم.'وی خطاب به مردم کشورش گفت که، نگران نباشید. 
توطئه هایی در دست انجام است اما، با اتحاد بر این توطئه ها غلبه خواهیم کرد ... فقط 
یادتان باشد 16 سال پیش وضعیت اقتصاد ما چطور بود و حالا در کجا ایستاده ایم. ما 
هر روز بهتر خواهیم شد.از سوی دیگر همین شبکه خبری امروز / شنبه/ در خبری از 
ترکیه به نقل از یک تحلیلگر آمریکایی نوشت که، آمریکا قصد دارد اردوغان را در داخل 
ترکیه منزوی کند.' فلیپ ماد ' تحلیلگر سی ان ان، علت این تلاش آمریکا را حذف 
کشورها و دولت های قدرتمند در منطقه عنوان و تصریح کرد که، نفوذ کشورهای بزرگ 
و قدرتمند در منطقه ) هر چند اگر آنها متحد آمریکا باشند( مورد پذیرش کاخ سفید 
نبوده و به همین علت آمریکایی ها تلاش خواهند کرد تا با مشغول کردن دولت های 
مقتدر به مسایل داخلی، حضور آنها را در منطقه محدود کند.موضوع کاهش ارزش لیر 
در ترکیه که به طور عمده به نظر می رسد پس از اختلاف نظر واشینگتن و آنکارا بر سر 
کردهای سوریه تشدید شد، یکی از مواردی است که برخی کارشناسان آن را علت اصلی 
التهابات کنونی در ترکیه عنوان می کنند. هر چند برخی از کارشناسان دیگر این امر را 
عادی توصیف کرده و آن را به علت افزایش تعرفه کالاها در سطح جهانی می دانند که 
البته آمریکا مسبب اصلی آن است.اما صرف نظر از مواردی که در بالا گفته شد و ممکن 
است هر کدام از آنها دلیلی بر ملتهب شدن فضای سیاسی و اقتصادی ترکیه شده باشد، 
سوال اساسی اینجاست که چرا به رغم اینکه ترکیه یکی از کشورهای متحد غرب به ویژه 
آمریکاست، اینگونه وارد معرکه ای شود که از هر زاویه ای که نگاه کنیم دولت ایالات 
متحده یکی از بانیان اصلی آن بشمار می رود و آیا دولت آنکارا خواهد توانست همانطور 
که اردوغان وعده داده بر مشکلات غلبه کند؟ پاسخ به این سوال شاید بتواند گره ناپیدای 
این کلاف سردرگم را تا حدودی مشخص گرداند.بدون تردید تحولات چند ساله اخیر در 
ترکیه پارادوکس های زیادی را نزد بسیاری از کارشناسان و ناظران ایجاد کرده و همین 
امر موجب سردرگمی این عده در ارایه تحلیل های درست درباره این کشور شده است.

ترکیه از یک سو عضو موثر سازمان آتلانتیک شمالی موسوم به ناتو است و از طرف 
دیگر تلاش زیادی را برای اتحاد با روسیه به عنوان نقطه مقابل ناتو آغاز کرده و در این 
مسیر هم تاکنون موفق عمل کرده است.آنکارا همچنین از حدود 50 سال پیش تمایل 
دارد تا اتحادیه اروپا، ترکیه را به عنوان یک عضو اروپایی بپذیرد و به همین علت ترک ها 
همواره سعی در جلب رضایت اروپاییان داشته اند، اما در عین حال این کشور همزمان 
رفتارهای خارج از سیاست های اتحادیه اروپا را به خصوص در برخی مسایل منطقه ای 
در پیش می گیرد.ترکیه همچنین به عنوان شانزدهمین اقتصاد برتر جهان همواره شانس 
زیادی برای جذب سرمایه گذاری خارجی داشته و برخی آمارها گویای آن است که این 
کشور توانسته در این زمینه بسیار موفق عمل کند.اما اشتهای سیری ناپذیر ترک ها به 
این ارقام هرگز راضی نبوده و به رغم این که این میزان رقم قابل توجهی است، اما به نظر 
می رسد هرگز نتوانسته ترک ها را در این زمینه قانع کند.آمارها گویای این مطلب است 
که عمده این سرمایه گذاری از ناحیه اروپاییان بوده و هر چند ترک ها توانسته اند سرمایه 
های زیادی از مناطقی مانند آسیای شرقی و خاورمیانه جذب کنند اما همانطور که گفته 

شد، اروپاییان هنوز درصد قابل توجهی از سرمایه گذاری در ترکیه را انجام می دهند.
گفته می شود کشورهای اروپایی به طور عمده در زمینه مالی، ماشین آلات، علمی و 
فناوری در ترکیه سرمایه گذاری کرده اند و کشورهای آسیای شرقی و خاورمیانه در زمینه 

پتروشیمی، انرژی و املاک در این کشور سرمایه گذاری می کنند.
ترک ها معتقدند که، جذب سرمایه باید از مناطق مختلف جهان صورت بگیرد و به 
همین علت تلاش خود را از سال 2016 در این مسیر به کار بسته اند. در بحران اقتصادی 
سال 2008 کشورهای اروپایی بیش از بقیه متاثر شدند و به همین علت ترک ها سیاست 
های اقتصادی خود را نیز تغییر دادند و سعی کردند با تنوع بخشی به آن میزان آسیب 

پذیری خود را به کمترین درصد برسانند.
اما خود ترک ها به خوبی می دانند که کشورهای اروپایی که هم اینک بخش اعظم 
سرمایه گذاری های خارجی در ترکیه را در اختیار دارند، هرگز راضی به سقوط اقتصاد 
این کشور نخواهند بود و به همین علت برای حفظ ارزش سرمایه های خودشان هم که 
شده تلاش خواهند کرد که از ترکیه در مواقع بحرانی حمایت کنند . معنای دیگر این 
سخن آن است که ترکیه تا حدودی توانسته خود را در برابر برخی ناملایمات اقتصادی 
واکسینه کند.بنابراین به نظر می رسد شرایط و التهابات کنونی در ترکیه هر چند ممکن 
است اوضاع این کشور را تا حدودی دستخوش برخی حوادث کند، اما اعتقاد بر آن است 
که دولت آنکارا در نهایت خواهد توانست با تکیه بر برخی اندوخته های خود بر مشکلات 
غلبه کند.یک نکته دیگر باقی می ماند که ممکن است دولت طیب اردوغان را با مشکلات 
فزونتر از مسایل اقتصادی رو در رو سازد و آن هم بزرگ شدن روز به روز اپوزسیون و 
بدنه مخالفان دولت وی می باشد.بدون تردید آقای اردوغان روزهای سختی را با مخالفان 
خود ) که البته بی ارتباط با مشکلات کنونی نیز نمی توانند باشند( خواهد داشت.به هر 
حال مخالفان اردوغان زیاد مایل نیستند که دولت وی را قدرتمند و پرانرژی ببینند و به 
همین علت از هر اقدامی حتی همراهی با کارشکنی های آمریکا نیز پرهیز نخواهند کرد.

بنابراین ممکن است در روزهای آینده تلاش بسیاری از مخالفان اردوغان برای 
همراهی با آمریکا بیشتر شود و همین امر موجبات برخی مشکلات و التهابات در ترکیه 

را بیش از پیش فراهم سازد.
* کارشناس مسایل خاورمیانه

خودت متهم ردیف اولی
احمدی نژاد، رییس دولت های نهم و دهم از حسن 
روحانی رییس جمهور ایران خواسته که استعفا دهد. 
احمدی نژاد هم مانند هر فرد دیگری حق دارد از روحانی 
و دولتش گلایه کند. آن سال هایی که نمی شد به دولت و 
رئیس آن انتقاد کرد مدت هاست که سپری و پرونده هایی 

که دولت احمدی نژاد برای منتقدانش می ساخت، هم اکنون بخشی از تاریخ شده است.
احمدی نژاد حرف بزند اما فراموش نکند همانطور که ما فراموش نکردیم.

از قدیم به ما گفته اند، هرچه بکارید، برداشت خواهید کرد. آقای احمدی نژاد امروز 
هر چه برداشت می کنیم حاصل کاشته های شماست.امروز احمدی نژاد از روحانی انتقاد 

می کند بدون اینکه بگوید چه میراثی برای روحانی به جای گذاشته است.
احمدی نژاد دولتی را از سید محمد خاتمی تحویل گرفت که در بسیاری از موارد، 
2 به علاوه 2 می شد 4 ، یعنی تقریباً همه چیز سرجای خودش بود؛ دولتی که با جهان 
رابطه خوبی داشت، از نظر اقتصادی مثبت بود و مشکلات اجتماعی در آن در پایین ترین 
حد ممکن بود. احمدی نژاد اما دولتی را به روحانی تحویل داد که  2 به علاوه 2 در آن 
معمولا 4 نمی شد. دولتی که هم با جهان مشکل داشت هم از نظر اقتصادی ویران بود و 

هم مشکلات اجتماعی از در و دیوار کشور بالا می رفت.
روحانی وقتی به قدرت رسید مجبور بود ساختمان زلزله زده کشور را ترمیم کند 
و حتی در بعضی جاها بکوبد و بسازد. روحانی در حال ساختن بود که زلزله ای به نام 
ترامپ آمد و به خانه در حال ترمیم آسیب زد.امروز جهان با مشکلی به نام ترامپ روبرو 
است. مردی که به هیچ معاهده ای پایبند نیست و آنها را کاغد پاره می داند. درست 
مثل احمدی نژاد که تحریم ها را کاغد پاره می دانست. اما به قول قدیمی ها این کاغد 
پاره کجا و آن کاغد پاره کجا؟ بله، حال اقتصاد و جامعه امروز ایران خوب نیست. حسن 
روحانی برخلاف زمانی که برای برجام تلاش می کرد، موفق نبوده است و مدیریت این 
روزها و ماه های او با انتقادهای فراوانی روبرو است. انتقادهایی که حتی بوی پشیمانی 
می دهد. حسن روحانی حتماً مرتکب اشتباهاتی شده است و باید هم پاسخگو باشد؛ 

کسی مدافع خطاها نیست و نباید هم باشد.
تمام این انتقادها اما باری از گناهان احمدی نژاد در به اینجا رسیدن ایران کم 
نمی کند. می گویم گناه چون، بسیاری از مشکلات امروز ایران و نسلی که در دوران او 

جوانی اش را سپری کرد میراث احمدی نژاد است.
شاید اگر ما مسیری که در دولت اصلاحات در حال طی کردن بودیم را ادامه 
می دادیم امروز شاهد سیل مشکلات نبودیم. در سال 84 مسیر رفته را برگشتیم و 
مسیر تازه  و البته خلافی را در پیش گرفتیم.بعد از 8 سال فهمیدیم که این مسیر 
به کعبه ختم نخواهد شد و پایان آن ناکجاآباد است. این مسیر را برگشتیم و دوباره 
راه گذشته را در پیش گرفتیم. جاده ای که بعد از 8 سال دست اندازهای بی شماری 
به آن اضافه شده بود و دیگر راه هموار گذشته نبود.متهم ردیف اول مشکلات امروز 
کشور محمود احمدی نژاد است و بعد حسن روحانی. نمی شود با یک دقیقه فیلم و 

آستین های بالا داده شده کاری کرد که مردم آن 8 سال را فراموش کنند.
 از این آب گل آلود، هیچ ماهی برای احمدی نژاد گرفته نخواهد شد چون خود او 
مسؤول  گل آلود شدن آب است. مگر می شود 8 سال، تمام زیربناهای اقتصادی و سیاسی 
و اجتماعی کشور را منهدم کرد و کشور را به انواع و اقسام قطعنامه های تحریمی تحویل 
داد و طلبکار هم شد؟! روان شناسان البته می گویند موضوع طلبکاری نیست؛ حس نیاز 

به دیده شدن است؛ الله اعلم!

تاج گردون: 

احمدی نژاد و رضا پهلوی 
هر دو یک حرف را می زنند

یک نماینده اصلاح طلب مجلس شورای اسلامی گفت: امروز احمدی نژاد و رضا 
پهلوی هر دو یک حرف را می زنند و متاسفانه یک جریان سیاسی داخل حاکمیت از 

آقای احمدی نژاد حمایت می کند.
غلامرضا تاج گردون با اشاره به اظهارات اخیر احمدی نژاد، اظهار کرد: احمدی نژاد 
همانند سال های گذشته همچنان یک پدیده است. در سال ۹1 و در دولت او ارز سه 
برابر شد. ما آن زمان سوال از رییس جمهوری را مطرح کردیم، ایشان گفته بود اگر این 
سوال را مطرح کنید من در مجلس برخی حرف ها را می زنم، گفتند سوال را مطرح 
نکنید. ما هم گفتیم مصلحت نیست و آن را مطرح نمی کنیم اما در زمان استیضاح 
وزیر کار ایشان آن حرف ها را زد و از آن روز تا حالا هم مرتب همین حرف ها را می زند.

وی معتقد است: اگر آقای احمدی نژاد امروز چنین صحبت هایی را مطرح می کنند 
به نظرم باید ریشه اش را در آنهایی دنبال کنیم که در سال 88 پشت سر این آدم آمدند 
و او را پررو کردند یا کسانی که در سال 84 او را در بلندی نشاندند و حالا هر کاری 

می کنند، نمی توانند او را پایین بیاورند و با او برخورد هم نمی کنند.
این نماینده مجلس اضافه کرد: مردم کلا به این موضوع مشکوک هستند، من 
هم مشکوکم. اگر من این حرف یا نصف این حرف ها را بزنم حتی با وجود مصونیت 
سیاسی نمایندگی و در صورتی که این حرف ها را در مجلس بزنم چه برخوردی با من 
خواهد شد؟ او که مصونیت سیاسی هم ندارد اما همه را دزد می خواند و حتی می گوید 
چرا با این افراد برخورد نمی شود یا چرا رییس قوه قضاییه فلان کار را نمی کند. ممکن 
است مردم هم فکر کنند حتما او چیزی در چنته دارد و او هم از فضایی که به وجود 
می آید حداکثر سوء استفاده را می کند و حرف هایی را می زند که خودش هم می داند 
غلط است.رییس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس در گفت وگو با ایسنا خاطرنشان 
کرد: وضعیت زمان آقای احمدی نژاد بخصوص در دور دوم ریاست جمهوری ایشان 

وحشتناک بود اما متاسفانه حافظه تاریخی ما قدری ضعیف است.
تاج گردون ادامه داد: الان احمدی نژاد و رضا پهلوی هر دو یک حرف را می زنند 
با این تفاوت که احمدی نژاد اینجا نشسته و او در آمریکاست. مردم می خواهند با چه 
کسی همراهی کنند؟ با احمدی نژاد؟ اگر نسل نو بخواهد کسی را انتخاب کند کدام 
یک را انتخاب می کند؟ وی با بیان اینکه احمدی نژاد از سوی یک جریان سیاسی درون 
حاکمیت حمایت می شود، یادآور شد: این جریان،  جریانی است که روبروی دولت قرار 
دارد و خواسته یا ناخواسته ریشه حکومت را می زند؛ احمدی نژاد خواسته و برخی از 

کسانی که از این حرف ها خوششان می آید ناخواسته.

دادستان کل کشور: 

رسانه ها از انعکاس 
حب و بغض های سیاسی پرهیز کنند 

حجت الاسلام »محمدجعفر منتظری« دادستان کل کشور، از رسانه ها خواست تا 
در انتشار اخبار از انعکاس حب و بغض های سیاسی پرهیز کنند. 

با مدیران عامل  اندیشی  حجت الاسلام منتظری روز شنبه در نشست هم 
خبرگزاری ها و مدیران مسئول رسانه ها ضمن تبریک روز خبرنگار و گرامیداشت یاد و 
خاطره شهدا خصوصا شهدای خبرنگار، اظهار داشت: کار رسانه ها ارزشمند است، اما 

انتظاراتی از مطبوعات در نظام جمهوری اسلامی ایران وجود دارد.
دادستان کل کشور تصریح کرد: رسانه ها می توانند با انعکاس صحیح و متقن، 

حوادث و مسایل جامعه را به گوش همگان و از جمله مدیران دستگاه ها برسانند.
منتظری با یادآوری نقش رسانه ها در هدایتگری و حرکت جامعه به سمت سعادت، 
تلاش مضاعف دشمنان، جیره خواران داخلی، اپوزیسیون خارج نشین و سرسپردگان 
منطقه ای علیه نظام جمهوری اسلامی ایران را مورد اشاره قرار داد و با بیان پیشنیه 
تاریخی این دشمنی ها، گفت: همه دنیا شاهد بود که دشمنان و شرق و غرب و عوامل 
منطقه ای در هشت سال دفاع مقدس دست به دست هم دادند تا با راه اندازی جنگ 
نظامی، نظام جمهوری اسلامی را توسط سرسپرده و نوکر جیره خوارشان به نابودی 

بکشانند که موفق نشدند و لذا امروز جنگ اقتصادی و فرهنگی به راه انداخته اند.
وی ادامه داد: دشمنان با تشکیل اتاق فکر و هدایت افکار به دنبال این هستند که به 
اهداف شوم خود برسند و دیگر پرده پوشی هم ندارند و به صراحت و به صورت ملموس 
و محسوس، هم هدفشان را دنبال می کنند و هم از طرح ابزارهایی که در این زمینه به 
کار گرفته اند، ابایی ندارند.منتظری با بیان اینکه دشمن همه توان و اسباب و عوامل را 
به کار گرفته تا بتواند به نظام و ملت بزرگوار و سرافراز ایران ضربه بزند، این کینه توزی 
دشمنان را ناشی از پشتیبانی ملت از نظام و جریان برخاسته از ایران دانست که توفانی 

را در منطقه و دنیا ایجاد کرده است.
دادستان کل کشور خاطرنشان کرد: دشمنان در صدد آن هستند که سرچشمه 
این حرکت را به زعم خودشان بخشکانند و برای تحقق این نقشه شوم درصدد هستند 

اعتماد به نظام و مدیران را به انحای مختلف در بین مردم تضعیف کنند.
وی با اشاره به نقشه دشمنان برای بزرگنمایی فساد در کشورمان، اظهار داشت: 
دشمنان، فساد در کشورمان را گسترده و غیر قابل جمع آوری نشان می دهند، در 
حالیکه مطابق آمار مراکز بین المللی، هیچ کشوری فاقد عنصر فساد نیست، ولی در 

مورد کشور ما آنچنان تبلیغ می کنند که گویی همه نظام را فساد گرفته است. 
 

عضو هیات رئیسه کمیسیون قضایی مجلس: 

بررسی CFT درمجلس منوط به 
دریافت نظر رهبر انقلاب است 

عضو هیات رئیسه کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس گفت: بر اساس نظر 
نمایندگان قوه مقننه بررسی لایحه CFT در مجلس منوط به دریافت دیدگاه رهبر 

انقلاب شده است. 
جلیل رحیمی جهان آبادی درخصوص اتمام زمان مسکوت ماندن 2 ماهه لایحه 
الحاق ایران به کنوانسیون بین المللی مقابله با تامین مالی تروریسم و روند رسیدگی به 
این امر در قوه مقننه، افزود: پس از فرمایشات رهبر انقلاب در این خصوص برخی از 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی استنباط کردند که ایشان با تصویب موضوع مذکور 
مخالف هستند.نماینده مردم تربت جام، تایباد و باخرز در مجلس شورای اسلامی، 
تصریح کرد: باید یادآور شد همه افراد به این اجماع رسیدند که اگر مقام معظم رهبری 
)مدظله العالی( مخالف هستند، این موضوع در کمیسیون رد شود اما در ادامه برخی 

هم تاکید کردند که از ایشان اعلام نظر صورت بگیرد.
جهان آبادی ادامه داد: بر این اساس مقرر شد رییس کمیسیون قضایی و حقوقی 
مجلس از طریق دفتر رییس قوه مقننه با دفتر رهبر انقلاب ارتباط بگیرند و نظرخواهی 

کنند تا مشخص شود مخالفت تصریحی وجود دارد یا خیر.
عضو هیات رئیسه کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس شورای اسلامی خاطرنشان 
کرد: بنابراین باید مخالفت یا عدم مخالفت به اعضای کمیسیون اعلام شود و قوه 
مقننه براساس آن اقدام کند.گفتنی است ، نمایندگان در نشست علنی )یکشنبه، 20 
خردادماه( مجلس شورای اسلامی با درخواست مسکوت ماندن دو ماهه لایحه الحاق 
ایران به کنوانسیون بین المللی مقابله با تامین مالی تروریسم با 138 رأی موافق، 103 
رأی مخالف و 6 رأی ممتنع از مجموع 253 نماینده حاضر در جلسه موافقت کردند.

پارسایی سخنگوی کمیسیون اصل 90 مجلس:

تشکیل فراکسیون سوم
 به تضعیف کل مجلس منجر شد

نماینده ی مردم شیراز و سخنگوی کمیسیون اصل ۹0 مجلس شورای اسلامی 
با بیان این که مجلس می تواند در راس امور باشد در عین حال گفت: بعضی از افراد 

چنین رویکردی را بر نمی تابند و نمی خواهند این مهم حادث شود.
بهرام پارسایی بعدازظهر دیروز در یک کنفرانس خبری در شیراز گفت: طی دو سال 
و اندی که از مجلس دهم می گذرد متوجه شده ام که مجلس اگر بخواهد می تواند در 
راس امور بوده و بسیاری از مشکلات را پیشگیری یا حل کند؛ چه در بحث قانونگزاری 
چه موضوع نظارت.وی اضافه کرد: متاسفانه عملکرد مجلس شورای اسلامی در بعد 
نظارت بسیار کمرنگ است؛ مجلس دهم می توانست قوی تر از سایر مجالس باشد اما 
سیاستی که در این دوره حاکم شد و مجلس را به سه بخش تقسیم کرد، قدرت را از 
مجلس گرفت. پارسایی اعتقاد دارد راه اندازی شقی با عنوان مستقلین، قدرت مجلس 
شورای اسلامی را به شدت کاسته است، گفت: امروز هیچ یک از دو جریان اصلی با 
قوت ورود نمی کنند زیرا شق سومی وجود دارد که نمی دانیم چه تصمیمی در مورد 
مسائل مختلف خواهد گرفت و این موضوع باعث تضعیف مجلس شده است. او با بیان 
اینکه اعتقاد دارد راه اندازی این گروه در مجلس اقدامی عامدانه در تضعیف مجلس 
شورای اسلامی بوده است؛ گفت: طی ماه های اخیر شاهد یکی شدن دو فراکسیون 
از مجلس در انتخابات هیئت رئیسه برای سال سوم بودیم؛ همه متوجه شدند که 
ایجاد این شق سوم در واقع یک بازی بود تا فراکسیون اصلاح طلبی را ضعیف کند اما 
به تضعیف کل مجلس انجامید.پارسایی با بیان اینکه طی دو سال و اندی که از عمر 
مجلس شورای اسلامی می گذرد پیگیر مسائل مختلف در سطوح ملی و استانی بوده 
است؛ پیشنهاد هیئت امنایی شدن مراکز گردشگری، مطرح شدن بحث رانت و فساد 

درصنعت خودروسازی و واردات خودرو و ... از اقدامات او بوده است.

سخنگوی شورای نگهبان درباره حوزه 
نمایندگان و افرادی که اصولا مورد تایید 
شورای نگهبان قرار می گیرد، گفت: تایید 
صلاحیت افراد برای انتخابات مختلف به 
معنی چک سفید امضا شورای نگهبان در 

انتخابات برای همیشه نیست. 
نشست  در  کدخدایی«  »عباسعلی 
خبرنگاران  با  خود  شنبه  روز  خبری 
: در هر مرحله و دوره ای  اظهارداشت 
صلاحیت ها مجددا مورد بررسی قرار می 
گیرد به همین دلیل است که می بینید 
که در وره های بعد تعدادی صلاحیتشان 
تایید نمی شود. البته مکانیزم های دیگری 
هم باید در کنار تایید صلاحیت ها باشد 
و مورد استفاده قرار گیرد مانند هیات 
نظارت بر رفتار نمایندگان مجلس که باید 

دید این هیات چقدر فعال است. 
یک  به  نگهبان  شورای  تذکر   *

نماینده برای اتهام به یک وزیر
مطرح  سوال  این  به  پاسخ  در  وی 
نمایندگان تهمت ها و  کرد که برخی 
آیا شورای  وارد می کنند،  را  افتراهایی 
نگهبان نباید در مسئله اخلاقیات ورود 
کند؟ سخنگوی شورای نگهبان پاسخ داد: 
ایران، کشوری مسلمان است و دستورات 
و آموزه های دینی، ما را مکلف می کند 
که در چهارچوب اخلاق و رفتار اسلامی 
عمل کنیم. کدخدایی تاکید کرد: مردم 
انتظار دارند چنین رفتاری در بخش های 
مختلف مجلس، دولت و قوه قضاییه وجود 
داشته باشد. وی برای نشان دادن دقت 
شورای نگهبان نسبت به مسائل اخلاقی 

به  نمایندگان  از  یکی  اتهام  تشریح  به 
وزیری پرداخت و گفت: چند ماه گذشته 
یک نماینده مطلبی را علیه یکی از وزیران 
مطرح کرد، وزیر مذکور در نامه ای به 
شورای نگهبان کذب بودن این مطلب را 
همراه با اسناد و مدارکی برای ما فرستاد. 
وی خاطرنشان کرد: همکاران ما در اداره 
انتخابات شورا، این نماینده را خواستند و 
به وی تذکر دادند و گفتند بیان این مسائل 
می تواند در سرنوشت و صلاحیت آینده 
درباره  کدخدایی  باشد.  تاثیرگذار  شما 
الکترونیکی  انتخابات  وضعیت  آخرین 
هم گفت: تحول خاصی صورت نگرفته 
کارشناسی  حوزه  در  بیشتر  هم  کار  و 
است و کارشناسان مشغول هستند ولی 
این که تصمیم جدیدی یا خارج از آنچه 
تا کنون داشته، تصمیم جدیدی نگرفته 
ایم. همکاری ها در سطح کارشناسی با 

همکارانمان در وزارت کشور ادامه دارد. 
قانون  اصول  اجرای  از  نباید   *

اساسی نگران باشیم 
خبرنگاری  سوال  به  پاسخ  در  وی 
درخصوص موضع شورای نگهبان درباره 
سوال از رییس جمهوری و استیضاح و 
موضوع رفراندوم اظهارداشت: همه اصول 
قانون اساسی باید رعایت شوند و نباید از 
اجرای اصول قانون اساسی نگران باشیم. 

وی در خصوص رفراندوم نیز پاسخ داد: 
جمهوری اسلامی از ابتدای پیروزی انقلاب 
مبتنی بر آرا مردم حرکت کرده و تا پیش 
از تجمیع انتخابات در سال های اخیر، 
تقریبا هر سال یک انتخابات داشته ایم، لذا 

هیچ نگرانی از آرای مردم و حضورشان در 
پای صندوق های رای نداشته ایم و آن را 
وجه قوت نظام می دانیم، اگر رفراندومی 
در چارچوب قانون اساسی برگزار شود می 
تواند عامل تقویت نظام باشد.سخنگوی 
شورای نگهبان تاکید کرد: استیضاح و 
سوال نیز یک ابزار نظارتی است که موجب 
اعتماد بیشتر مردم می شود، مشروط بر 
این که در همان چهارچوب شرایط مندرج 
در قانون اساسی انجام شود. کدخدایی 
درمورد انتقاد جامعه و نخبگان به ساز و 
کار بررسی صلاحیت نامزدهای انتخاباتی 
به ویژه انتخابات مجلس توسط شورای 
نگهبان و سهم این شورا در ارتقای کارایی 
نهادهایی مانند مجلس، گفت: این شورا 
دستگاه شایسته سنجی ندارد و آنچه که 
این شورا می تواند انجام دهد اختیاراتی 
است که در چهارچوب قانون و مشخصا 
در انتخابات و به خصوص مواد 28، 2۹ 
و 30 این قانون در ارتباط با مجلس که 
شرایط حداقلی را در نظر گرفتند. وی 
افزود: سوابق شناسنامه ای و مشخصاتی 
که معمولا قابلیت ارزیابی دارد به راحتی 
نیازمند  و  کیفی  های  ویژگی  برخی  و 
بررسی های دقیق تر و اختیارات بیشتر 
که متاسفانه شورای نگهبان در این حوزه 
چنین اختیاراتی را ندارد. سخنگوی شورای 
نگهبان ادامه داد: ما فقط می توانیم اعلام 
کنیم که این شرایط حداقلی نسبت به این 
فرد وجود دارد یا ندارد که نتیجه آن تایید 
یا عدم تایید می شود.  کدخدایی افزود: 
اخیرا یکی از نمایندگان یکی از کشورها 

نسبت اظهاراتی کرد که حزب متبوعش 
نسبت به مواضع وی اعلام موضع کرد و 
گفت که این موضع ما نیست و ما قطعا 
با این نماینده برخورد خواهیم کرد، چنین 
چرا  دارد  وجود  حزب  این  در  مکانیزم 
که فعالیت در آنجا حزبی است بنابراین 
شایستگی را همان حزب می تواند بگوید. 
باعث  عمومی  افکار  فشار   *

نمی شود حقی را ناحق کنیم 
کدخدایی در پاسخ به سوال خبرنگاری 
درباره انتخاب مجدد آیت الله جنتی در 
شورای نگهبان و واکنش رسانه های معاند 
ایشان،گفت: در شورای  به سن  نسبت 
نگهبان هیات رییسه شامل دبیر، قائم 
مقام، سخنگو و معاون اجرایی می شود. 
شورای  رای  توسط  نفر  سه  افزود:  وی 
نگهبان انتخاب می شوند و معاون اجرایی 
انتخاب می شود. در مورد  توسط دبیر 
نهادهایی که بیشتر در حوزه های فکری 
محدودیت  سنی  شرط  می کنند  کار 
محسوب نمی شود برای مثال در کشور 
مالزی حتی در حوزه اجرایی هم این مورد 
قابل مشاهده است. وقتی قانون منعی 
در این زمینه در نظر نگرفته است فکر 
نمی کنم این مطلب مشکلی داشته باشد. 
کدخدایی در پاسخ به سوالی در خصوص 
فشارهای بیرونی به شورای نگهبان، افزود: 
فشار افکار عمومی باعث نمی شود حقی را 
ناحق کنیم؛ اگر اشتباه واقعی در بررسی 
صلاحیت ها اتفاق بیفتد، تشخیص بعدی 
ما تغییر خواهد کرد و علتش این است 
که مدارک جدیدی دست شورا می رسد. 

سخنگوی شورای نگهبان :

تایید صلاحیت ها چک سفید امضا برای همیشه نیست

اخبــار سرمقاله

بهبود یادداشت از  ناامیدی  مجلس  امید  فراکسیون  رئیس 
اوضاع کشور را خطرناک دانست و با انتقاد از برخی 
اظهارنظرهایی که تنها در صدد القاء ناامیدی در بین 
مردم است،تاکید کرد: کسانی که تنها به دلیل مخالفت 
با یک تفکر به دنبال ضربه زدن به امید مردم هستند 

دلسوز نظام و مردم نیستند. 
محمدرضا عارف در دیدارهای جداگانه با جمعی از 
اصلاح طلبان استان آذربایجان شرقی و شهرستان آمل 
ضمن تحلیلی از وضعیت جامعه ،ناامیدی از بهبود اوضاع 
کشور را خطرناک توصیف کرد و گفت: همه دلسوزان نظام 
بخصوص اصلاح طلبان وظیفه سنگینی بر عهده دارند و 
باید برای عبور از شرایط فعلی کشور مردم و مسئولین 
در کنار هم باشند چرا که تجربه ثابت کرده است هر گاه 
به مردم اعتماد کردیم می توانیم از سخت ترین گردنه ها 
هم عبور کنیم. وی  با بیان اینکه شرط همراهی مردم با 
مسئولین صادق بودن با مردم است،تصریح کرد:نباید به 
مردم وعده هایی داد که امکان تحقق آن حداقل در کوتاه 
مدت وجود ندارد،اگر با مردم صادق باشیم همانند دوران 
دفاع مقدس همراهی مردم را خواهیم داشت و از این 
سرمایه اجتماعی لایزال می توانیم حداکثر بهره را ببریم.

* عملکرد دولتمردان نباید بی انگیزگی را به 
جامعه القاء کند

با  رئیس فراکسیون امید مجلس شورای اسلامی 

انتقاد از برخی اظهارنظرهایی که تنها در صدد القاء 
ناامیدی در بین مردم است،گفت:کسانیکه تنها به دلیل 
مخالفت با یک تفکر  به دنبال ضربه زدن به امید مردم 
هستند دلسوز نظام و مردم نیستند چرا که در شرایط 
ویژه کشور همه با هر نوع تفکری باید در کنار هم قرار 
بگیردند .وضعیت کشور بگونه ای نیست که  عده ای به 
دنبال رقابت های انتخاباتی و حذف یک جریان باشند.

شرط فائق آمدن بر مشکلات کشور،وحدت،تفاهم و 
همدلی است.

نباید  دولتمردان  عملکرد  اینکه  بیان  با  وی 
القاء  به جامعه  را  انگیزگی  باشد که بی  به گونه ای 
کند،خاطرنشان کرد:اصلاح طلبان در روی کار آمدن 
اساسی  نقش  و  بودند  سهیم  روحانی  آقای  دولت 
برای موفقیت دولت تلاش می کنند.هر  و  داشتند 
مدیران  گرفتن  نادیده  از  جدی  های  گلایه  چند 
برجسته اصلاح طلب در استانها و سپردن مدیریت 
مخالفین  به  استان ها  در  دولتی  ارگان های  برخی 

گفتمان اصلاحات وجود دارد.
* برخی متلاشی شدن انسجام اصلاح طلبان را 

دنبال می کنند 
عارف همچنین در بخش دیگری از سخنان خود 
با اشاره به دستاوردهای تشکیل شورای عالی سیاست 
گذاری اصلاح طلبان، گفت: هجمه های صورت گرفته 

به برخی اشخاص در جبهه اصلاحات تصادفی نیست و 
برای از بین بردن انسجام داخل خانواده اصلاحات است 
.مایه تاسف است که عده ای در داخل جبهه اصلاحات 
با برخی اظهارنظرها تنها مسیر متلاشی کردن انسجام 

را دنبال می کنند.
* در شورای عالی اصلاح طلبان منافع شخصی 

وجود ندارد
وی تاکید کرد: در کنار عملکرد مثبت شورای عالی 
سیاست گذاری اصلاح طلبان مطمئنا نواقص و معایبی 
هم وجود داشته که بعد از انتخابات شوراها با نظرخواهی 
از برخی نخبگان و حتی منتقدین شورای عالی  اصلاح 
طلبان اصلاح برخی ساز و کارهای این شورا دنبال شده 
و امیدوارم شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان با 
اعمال این اصلاحات دور جدید  فعالیت خود را آغاز کند.

رئیس فراکسیون امید در پایان با بیان اینکه نقدهایی 
که در فضای رسانه ای به شورای عالی اصلاح طلبان 
مطرح می شود را دنبال می کنم ،گفت: شورای عالی 
اصلاح طلبان مطمئنا در ادامه فعالیت خود به یک نهاد 
بالادستی نیاز دارد اما باید توجه کنیم که نقدهایی که 
صورت می گیرد جنبه شخصی پیدا نکند چرا که در 
شورای عالی اصلاح طلبان منافع شخصی وجود ندارد و 
باید منافع ملی و مصالح نظام و جریان اصلاحات مدنظر 

باشد.

محمدرضاعارف:

ناامیدی در جامعه خطرناک است

وزیر کشور با اشاره به استیضاح وزیر کار و حرف های 
مطرح شده در صحن مجلس گفت : جلسه استیضاح 
وزیر کار در مجلس، ضرر به ملت و نظام بود. به نظرم این 

حرف ها از روی احساسات و هیجانات بود 
عبدالرضا رحمانی فضلی در سیزدهمین نشست 
ستاد راهبری و مدیریت اقتصاد مقاومتی استان یزد با 
بیان اینکه تغییر در همه عالم هستی و در شرایط ما نیز 
هست اظهار داشت: ما نیز در برابر هر تغییری قدرت 

تغییر داریم.
وی با بیان اینکه در این 40 سال فراز و فرودهای 
زیادی داشتیم که برایند همه این ها مواجهه دنیا با 
قدرت ما است ادامه داد: امروز دشمنان خواستار این 
هستند که در منطقه نباشیم اما این سوال را داریم که 
آن ها با دو سه هزار کیلومتر فاصله در منطقه ما چه می 

کنند که خود چنین درخواستی از ما دارند.
وزیر کشور با بیان اینکه باید مشکلات را واقعی 
ببینیم و واقعی حل کنیم افزود: نباید برای هر چیزی به 
بن بست برسیم و باید بعد انسانی و عقلانی و تلاش و 

اراده را تقویت کنیم و اگر به بن بست رسیدیم یعنی بعد 
تلاش و اراده دارای مشکل است.

وی با بیان اینکه اگر دچار دو آفت ناامیدی و یاس 
شویم دیگر نمی توانیم کاری از پیش ببریم ادامه داد: 
هیچکس دست قوه قضائیه را نبسته و کسی نمی گوید 
جلوی فساد گرفته نشود و دیوان محاسبات وظیفه اش 
را انجام ندهد بلکه می خواهیم هر دستگاه نظارتی به 

وظیفه خود عمل کند.
رحمانی فضلی با اشاره به استیضاح وزیر کار و حرف 
های مطرح شده در صحن مجلس اظهار داشت: جلسه 
ی استیضاح وزیر کار در مجلس، ضرر به ملت و نظام 
بود. به نظرم این حرف ها از روی احساسات و هیجانات 
بود و با نمایندگانی که در مجلس هستند ارتباط خوبی 
داریم و اگر مواردی باشد قطعا آن ها هم سیستم نظارتی 

دارند و حتی بیرونی ها و مردم نیز نظارت می کنند.
باید متخلفان و مفسدان مانند تفاله دور ریخت

وی با بیان اینکه باید بر وزرا و حتی وزیر کشور و 
سایر مسئولان نظارت باشد چون اسرار نظام را می 

دانند تصریح کرد: امروز مورد لطف و محبت نمایندگان 
عزیز هستیم که به عنوان وزیر کشور در حال خدمتم 
و ممکن است فردا ما را برای پاسخگویی و نظارت 

بخواهند که به این چند دلیل به تو اعتراض داریم.
وزیر کشور با تاکید بر اینکه آماده پاسخگویی هستم 
عنوان کرد: بنده در مجلس حاضر می شوم و دلایل 
خود را توضیح می دهم که فلان کارها را انجام دادم 
انجام دهم چون  نتوانستم  را  الحمدلله، فلان کارها 
اعتبارات و زیرساخت ها و امکانات فراهم نبود پوزش می 
طلبم و مواردی هم که خطا داشتم استغفرالله می گویم.

وی بیان داشت: اگر برای ادامه کار موافقت شود 
خالصانه کار می کنم و اگر مرخص شوم و بر این مسند 
نباشم شکرگزار خداوند هستم و دعوایی با هیچکس 

ندارم.
رحمانی فضلی ادامه داد: نباید مردم را مایوس کرد 
بلکه باید متخلفان و مفسدان را مانند کفی که دریا به 
ساحل می ریزد از چرخه کار خارج کرد و مانند تفاله 

دور ریخت.

وزیر کشور :

جلسه استیضاح وزیر کار ضرر به ملت و نظام بود 

مصطفی داننده

رهبر انقلاب در پاسخ به نامه رئیس 
پیشنهاد  با  کردند:  تاکید  قضائیه  قوه 
موافقت می شود. مقصود آن است که 
و  سریع  اقتصادی  مفسدان  مجازات 

عادلانه انجام گیرد.
به گزارش  مهر به نقل از پایگاه اطلاع 
رسانی دفتر مقام معظم رهبری، رئیس 
رهبر معظم  به  نامه ای  در  قضائیه  قوه 
انقلاب اسلامی با اشاره به جنگ اقتصادی 
دشمنان علیه ملت ایران و انجام برخی 
جرائم از سوی عده ای از اخلال گران و 
مفسدان اقتصادی در این شرایط همسو 
با اهداف دشمنان، درخواست کرد اجازه 
اقدامات ویژه در برخورد قاطع و سریع 
در چارچوب قانون مجازات اخلال گران 
در نظام اقتصادی کشور و قانون مجازات 
اسلامی داده شود. در این نامه پیشنهاد 
شده است که هرگونه تعلیق و تخفیف 
مجازات اخلال گران و مفسدان اقتصادی 
ممنوع باشد. رهبر انقلاب اسلامی با این 
پیشنهاد موافقت و تأکید کردند: مجازات 
مفسدان اقتصادی سریع و عادلانه انجام 
گیرد و در مورد اتقان احکام دادگاهها 

دقت لازم توصیه شود.
متن درخواست رئیس قوه قضائیه و 
پاسخ رهبر انقلاب اسلامی به این شرح 

است:
بسم الله الرحمن الرحیم

الله  آیت  حضرت  مبارک  محضر 
العظمی خامنه ای )ادام الله ظله الوارف( 

رهبر معظم انقلاب اسلامی
سلام علیکم

ویژه  شرایط  به  نظر  احترام،  با 
جنگ  نوعی  که  کنونی  اقتصادی 

اقتصادی محسوب میشود و متأسفانه 
مفسدان  و  گران  اخلال  از  ای  عده 
اقتصادی هم در راستای اهداف دشمن 
موجبات آن را فراهم و مرتکب جرایمی 
می شوند که ضرورت برخورد قاطع و 
با آنان را می طلبد، در صورت  سریع 
صلاحدید به رئیس قوه قضائیه اجازه 
مجازات  قانون  چارچوب  در  فرمائید 
اقتصادی کشور  نظام  در  گران  اخلال 
اصلاحات  با   136۹  /۹  /  1۹ مصوب 
قانون   286 ماده  و  بعدی  الحاقات  و 
با   13۹2 مصوب  اسلامی  مجازات 

رعایت موارد ذیل اقدام نماید.
1- حسب مفاد تبصره 6 ماده 2 قانون 
مذکور شعبی از دادگاه انقلاب اسلامی را 
با ترکیب سه نفر قاضی با حداقل 20 
سال سابقه قضائی )یک نفر رئیس و دو 
مستشار( تشکیل دهد. رسمیت دادگاه با 

حضور دو نفر از اعضاء خواهد بود.
2- محل استقرار این شعب در تهران 
مرتبط،  پرونده های  کلیه  و  باشد  می 

توسط معاون اول قوه قضائیه به آن شعب 
ارجاع می شود و با تشخیص رئیس قوه 
قضائیه حسب ضرورت در مراکز استانها 

نیز قابل تشکیل است.
3- به تشخیص رئیس دادگاه جلسات 
علنی و قابل انتشار در رسانه ها می باشد.

الرعایه  قانونی لازم  مواعد  کلیه   -4
مندرج در آیین دادرسی از قبیل ابلاغ و 

اعتراض حداکثر 5 روز تعیین می شود.
5- مفاد تبصره ماده 68 قانون آیین 
دادرسی کیفری در خصوص وکیل، در 

دادگاه نیز مجری خواهد بود.
6- هر گاه ضمن رسیدگی در دادگاه 
نقص تحقیقاتی احراز شود دادگاه میتواند 
رأسا نیز نسبت به تکمیل تحقیقات اقدام 

نماید.
حقیقی  اشخاص  اتهامات  کلیه   -۷
و حقوقی و کشوری و لشکری مرتبط 
با پرونده ارجاعی اعم از مباشر، شرکاء 
و معاونین در یک شعبه رسیدگی می 

شود.

8- هرگونه تعلیق و تخفیف نسبت به 
مجازات اخلال گران و مفسدان اقتصادی 

ممنوع است.
۹- در کلیه موارد رسیدگی به جرائم 
کافی  دلایل  وجود  صورت  در  مذکور 
به تشخیص قاضی دادسرا و یا دادگاه 
حسب مورد قرار بازداشت موقت تا ختم 
صادر  قطعی  حکم  صدور  و  رسیدگی 
می شود. این قرار غیر قابل اعتراض در 
مراجع دیگر خواهد بود. هر گونه تغییری 
در قرار، توسط دادگاه رسیدگی کننده 

صورت می پذیرد.
به  دادگاه  این  از  صادره  آرای   -10
جز اعدام، قطعی و لازم الاجرا می باشد. 
با مهلت حداکثر 10 روز  اعدام  احکام 
قابل تجدیدنظرخواهی در دیوان عالی 

کشور می باشد.
این مصوبه  اجرایی  نامه  آیین   -11
توسط رئیس قوه قضائیه تهیه و تصویب 

می شود.
12- این مصوبه برای مدت دوسال از 

تاریخ تصویب معتبر می باشد.
والامر الیکم و السلام علیکم و رحمه 

الله و برکاته
صادق آملی لاریجانی

بسمه تعالی
با پیشنهاد موافقت میشود. مقصود 
آن است که مجازات مفسدان اقتصادی 
مورد  در  گیرد.  انجام  عادلانه  و  سریع 
اتقان احکام دادگاهها دقت لازم را توصیه 

فرمائید.
والسلام علیکم و رحمة الله

سیدعلی خامنه ای

رهبر انقلاب در پاسخ به نامه رئیس قوه قضائیه تاکید کردند 

مجازات مفسدان اقتصادی سریع وعادلانه انجام شود
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اعلان همراهی نخست وزیر عراق با تحریم های آمریکایی علیه 
ایران سبب شد تا وی در کشور خود با واکنش ها و انتقادات 

تندی مواجه شود. 
»حیدر العبادی« نخست وزیر عراق سه شنبه هفته گذشته 
در جریان یک کنفرانس مطبوعاتی اعلام کرد این کشور با وجود 
مخالفت کلی با استراتژی وضع تحریم ها، از تحریم ها علیه ایران 
پیروی خواهد کرد. این موضع گیری العبادی درباره تحریم های 

آمریکا علیه ایران با واکنش های بسیاری روبرو شد. 
از جمله  و چهره های سیاسی  بغداد  مقامات  از  بسیاری 
»فواد معصوم« رئیس جمهوری، »نوری المالکی« معاون رئیس 
جمهوری، »سیدعمار حکیم« رهبر جریان حکمت ملی، »همام 
حمودی« رهبر مجلس اعلی، »مقتدی صدر« رهبر جریان صدر 
و همچنین بسیاری از سازمان ها، نهادها و احزاب از جمله مجمع 
عراقی وحدت اسلامی، حزب فضیلت، جنبش اراده، جنبش 
کتائب سید الشهدا، عصائب اهل الحق، مقاومت اسلامی نجبا و 
سازمان بدر با محکوم کردن اقدام یکجانبه آمریکا در خروج از 
برجام و تحریم ایران و با اشاره به جایگاه کشورمان در منطقه 
و نقش آن در شکست داعش در عراق، العبادی را به دلیل این 

موضع گیری نکوهش کردند. 
در این زمینه روزنامه »العرب« چاپ لندن از قول »حسن 
سالم« یکی از اعضای ائتلاف الفتح نوشت: دولت عراق به خاطر 
وفای به عهد و قدرشناسی باید موضع شجاعانه و اصولی در 
حمایت از مردم ایران در برابر تحریم های آمریکا اتخاذ کند زیرا 
مردم ایران در مصیبت های عراق که در نتیجه ورود داعش به این 
کشور رخ داد، با جان، مال و سلاح خود از عراق حمایت کردند. 

در کنار مخالفت بسیاری از عراقی ها با تحریم های یکجانبه 
آمریکا و نکوهش موضع العبادی برخی از تحلیلگران چرایی موضع 
گیری اینچنینی نخست وزیر عراق را تحلیل کردند. گروهی 
اظهارات العبادی را تلاشی برای دستیابی مجدد به پست نخست 
وزیری عنوان کرده و بیان داشتند وی با این موضع گیری تلاش 

کرده رضایت واشنگتن را در این زمینه به دست آورد. 
در این خصوص »صباح العکلیلی« تحلیلگر مسائل سیاسی 
به خبرگزاری »براثا« عراق گفت: موضع العبادی درباره تحریم 
های آمریکایی علیه ایران نشان می دهد که او در کنار کشورهای 
استعمارگری ایستاده است که سیاست گرسنه نگه داشتن مردم 
را دنبال می کند. او با این اقدام خود تلاش می کند حمایت 

واشنگتن برای دور دوم نخست وزیری خود را به دست آورد. 
برخی دیگر از تحلیلگران از وی به عنوان یکی نخستین قربانیان 
تحریم های آمریکا علیه ایران یاد کرده اند. به نوشته روزنامه »رای 
الیوم« شاید العبادی به دلیل اعلام پایبندی به تحریم های ضد 
ایرانیِ آمریکا نخستین قربانی تحریم های آمریکا علیه ایران باشد. 
بیشتر احزاب عراق که در رسیدن العبادی به قدرت نقش داشته 
اند این تحریم ها را محکوم کرده و مخالف اجرایی شدن آن 
هستند. بنابراین ادامه فعالیت العبادی در حکومت بسیار دشوار 

خواهد بود. 
از دیدگاه مخالفان، عبادی حاکمیت عراق را زیر پاگذاشته و 
زشت ترین اشکال پیروی از آمریکا را نشان داده است. در نتیجه 
امیدهای العبادی و جریان وی برای تشکیل دولت جدید از راه 
ائتلاف سازی با دیگر جریان ها در معرض فروپاشی است. بیشتر 
ائتلاف ها برای جلوگیری از لطمه دیدن پایگاه اجتماعی خود و 
همچنین به دلیل همگامی با ایران مواضع سختی دربرابر تحریم 
های آمریکا گرفته و در کنار ایران ایستاده اند. حمایت کشورهای 

سوریه و ترکیه، چین، هند، اتحادیه اروپا از ایران هم سبب شده 
است تا العبادی در شرایط سختی قرار گیرد. 

در این زمینه، »هادی العامری« رئیس ائتلاف الفتح به روزنامه 
فرامنطقه ای »العرب« گفت دولتی که با نظارت آمریکا تشکیل 
شود طی دو ماه ساقط خواهد شد. »سهام الموسی« عضو ائتلاف 
مذکور هم به این روزنامه گفت آمریکا وصی و وکیل عراق نیست 
که تا برای رساندن دوباره العبادی به قدرت در عراق دخالت کند. 
العبادی در شرایطی برای تمدید نخست وزیری خود تلاش 
می کند که عراقی ها همچنان به خدمات رسانی نامناسب و بیکاری 
و فساد اعتراض می کنند و مردم این کشور به ویژه در استان های 
جنوبی از مدت ها پیش تظاهرات گسترده ای را به راه انداخته اند. 

* صحبت های العبادی هیچ تاثیری در روابط ایران و 
عراق ندارد

اخیر  اظهارات  به  ایران در عراق  اسلامی  سفیر جمهوری 
نخست وزیر این کشور درباره پیروی از تحریم های آمریکا واکنش 
نشان داد و گفت: ایشان یک اظهار نظری کرد، اما قرار نیست این 

کارها انجام شود. 
ایرج مسجدی سفیر ایران در عراق در گفت و گو با خبرنگار 
سیاسی ایلنا، به صحبت های حیدرالعبادی نخست وزیر عراق 
درباره پیروی این کشور از تحریم های آمریکا »علیرغم میل 

باطنی« آنها واکنش نشان داد.
مسجدی در خصوص این اظهارنظر نخست وزیر عراق گفت: 
صحبت های العبادی هیچ تاثیری در روابط ایران و عراق ندارد و 
نداشته و روابط ما کما فی السابق ادامه دارد و ما مشکلی در این 

زمینه نداریم.
وی در مورد نحوه پیروی از تحریم های آمریکا با توجه به 
اظهارنظر العبادی گفت: ایشان یک اظهارنظری کردند، اما قرار 
نیست این کارها انجام شود و مبادلات اقتصادی دو کشور آن قدر 

وسیع و گسترده است که با یک اظهارنظر تغییری نخواهد کرد.
سفیر کشورمان در بغداد خاطرنشان کرد: در این مدت شاهد 
بودید، همه جریان ها،  گروه ها، احزاب و مسئولان عراقی خلاف 

این صحبت )حیدرالعبادی(، صحبت های دیگری داشتند و تاکید 
کردند که در کنار هماهنگی و همکاری با جمهوری اسلامی ایران 

باقی خواهند ماند. 
عنوان  به  العبادی  که  این سوال  به  واکنش  در  مسجدی 
نخست وزیر این اظهار نظر را مطرح کرده نه یک تحلیل گر و از 
این رو بازوی اجرایی اظهارنظر خود را در دست دارد، گفت: فقط 
ایشان این مساله را مطرح کردند و همه مخالفت کردند و کسی 
دیگری ندیدم که این حرف را تایید یا تکرار کرده باشد. فقط 

ایشان مطرح کردند.
وی در مورد اینکه آیا ایشان به عنوان نخست وزیر جایگاه  
عملی کردن اظهارات خود را ندارد،  گفت:20 مسئول دیگر این 
صحبت ها را رد کردند و این ها هم جایگاه )اجرایی( داشتند. این 

مساله تاثیری در روابط ما نخواهد داشت.
سفیر کشورمان در عراق در مورد اینکه آیا در روزهای اخیر 
مذاکراتی با این عنوان با طرف عراقی داشته اید یا خیر؟ گفت: 
با این عنوان مذاکراتی نداشتیم چون این مساله تازه مطرح 
شده و هیچ اثری در روابط نداشته و حتی میزان صادرات ما به 
بیشتر شده است. وی در مورد روابط بانکی دو کشور با توجه به 
تحریم های آمریکا گفت: )مشکلات( روابط بانکی مربوط به الان 
نیست؛ از قدیم هم  بانک های عراقی و بانک مرکزی عراق با دلار 
با ما کار نمی کردند و کاری به الان ندارد. از قدیم مراودات بانکی ما 

با بانک مرکزی عراق  بر اساس دلار نبوده است.
مسجدی در خصوص اینکه اگر قرار باشد تراکنش مالی با 
عراق به دلیل پیروی این کشور از تحریم های آمریکا قطع شود 
چه خواهد شد، گفت: قرار نیست قطع شود. مگر کسی گفته 
قطع می شود؟ با عراقی ها مراودات با دلار را از سابق هم نداشتیم 
و مشکلی در ارزهای دیگر نداریم. با یورو، دینار و یا ریال و ارزهایی 

غیر از دلار مراودات انجام می شود.
وی در خصوص بیانیه بانک مرکزی عراق که در نامه ای از دیگر 
بانک های این کشور خواسته که از این پس با بانک های ایرانی با 
دلار معامله نکنند هم گفت: این مساله، جدید نیست. از قدیم هم 
مراودات بانکی با دلار انجام نمی شد و مراودات دیگری داشتیم که 

ادامه خواهد داشت. 
سفیر جمهوری اسلامی ایران در عراق در خصوص جدال 
توییتری محمود صادقی نماینده مجلس ایران با فائق شیخ علی 
نماینده مجلس عراق در مورد پرداخت غرامت جنگ ایران و عراق 

گفت: در این مورد موضع رسمی کشور باید مشخص باشد.
وی در پاسخ به این سوال که آیا موضع رسمی جمهوری 
اسلامی این است که علیرغم صحبت های العبادی تغییری در 
روابط ایجاد نشده است؟ گفت: آیا شما تغییری دیدید؟ هنوز هیچ 
تغییری رخ نداده است. شما ببینید آیا صادرات ما کم شده و 

اتفاقی افتاده است؟
مسجدی در خصوص وضعیت عملیات های عمرانی ستاد 
بازسازی عتبات در اماکن متبرکه عراق هم گفت: عتبات کار 
خودش را در بازسازی اماکن مقدس انجام می دهد. آنها همان 

فعالیت هایی که انجام می دادند را ادامه می دهند.
سفیر کشورمان در مورد علت مطرح شدن مساله پیروی عراق 
از تحریم های آمریکا گفت: این سوال را از خود ایشان )العبادی( 

باید پرسید.
وی مورد اینکه آیا برای جمهوری اسلامی این سوال پیش 
نیامده است، گفت: چرا سوال پیش آمده؛ ولی اینکه چرا مطرح 

شده را باید از ایشان سوال کرد.
مسجدی در مورد اینکه آیا العبادی برای جلب نظر برخی 
گروه ها برای انتخاب نخست وزیر بعدی عراق چنین اظهاراتی را 
مطرح کرده است، گفت: در این مورد نظری ندارم ولی در مورد 

روابط ایران و عراق می توانم بگویم، روابط تقویت خواهد شد. 
وی در مورد مراودات نفتی دو کشور و قرارداد سوآپ نفتی بین 
استان کرکوک و پالایشگاه ایران در کرمانشاه و تاثیر تحریم ها بر 
این قرارداد، گفت: در این قرارداد هم هیچ تغییری رخ نخواهد داد. 

این توافق در حال اجرا است و هیچ مشکلی ندارد.
سفیر کشورمان در مورد اینکه آیا از چهارم نوامبر و آغاز 
تحریم های نفتی آمریکا علیه ایران تغییری در این قرارداد اتفاق 
می افتد یا خیر؟ گفت: هر چیزی را در زمان خود باید بررسی 
کنید؛ در مورد چیزی که اتفاق نیافتاده هنوز نظر خاصی نداریم. 
چیزی که می توانم بگویم این است که روابط ما با عراقی ها نه تنها 

کم نشده بشکه بیشتر  هم شده و تقویت هم خواهد شد.

* »مقتدی صدر« صراحتا مخالفت خود را با تحریم های 
آمریکا اعلام کرد

مسجدی با اشاره به مخالفت تعداد زیادی از مسئولان صاحب 
منصب عراقی با تحریم های آمریکا گفت: رئیس جمهور عراق، 
معاون ایشان، روسای تقریبا تمام احزاب و گروه های عراقی، سید 
عمار حکیم، نوری المالکی، مقتدی صدر و شیخ همام حمودی 

همگی مخالفت خود را با تحریم های آمریکا اعلام کردند.
وی افزود: در فضای رسانه ای و فضای مجازی، بسیار واضح 
است که همه این جریان ها همبستگی خود را با ایران و علیه 

آمریکا اعلام کردند و فضای عراق گویای این مساله است. 
هم  دوجانبه  مذاکرات  در  آیا  اینکه  مورد  در  مسجدی 
این همبستگی با ایران مطرح شده یا خیر؟ گفت: مهم این 
اطلاعیه های علنی است که این ها در سایت ها و فضای مجازی 

خودشان منتشر کرده اند و می توانید رصد کنید. 
وی در مورد موضع مقتدی صدر در مورد تحریم های آمریکا 
با بیان اینکه روابط ایران با مقتدا صدر بسیار خوب است، گفت: 
ایشان صراحتا مخالفت خود را )با تحریم های آمریکا( عنوان کرد.

معاون اول رییس جمهوری با بیان این که اهالی فرهنگ 
مسئولیت سنگینی در توسعه فرهنگ جامعه برعهده دارند، 
گفت : بخش فرهنگ باید برای تقویت امید و اعتماد در جامعه 
تلاش کند و نخبگان و اهل فرهنگ نیز در این مقطع مسئولیت 

سنگینی برعهده دارند. 
هیات امنای سازمان اسناد و کتابخانه ملی عصر شنبه به 

ریاست معاون اول رییس جمهور برگزار شد.
اسحاق جهانگیری در این جلسه با تاکید بر توسعه برنامه های 
فرهنگی در مقطع کنونی کشور، گفت: نخبگان و اهل فرهنگ 
در این مقطع مسئولیت سنگینی برعهده دارند و سازمان اسناد و 

کتابخانه ملی نیز می تواند در این زمینه نقشی اثر گذار ایفا کند.

جهانگیری با اشاره به شرایط حساس کنونی ، افزود: در این 
مقطع بیش از هر زمان دیگر باید امید و اعتماد مردم تقویت شود 
و در این راستا انتظارها و توقعات از بخش فرهنگ بیش از سایر 

بخش هاست.
وی با اشاره به گزارش ارائه شده درباره عملکرد یک ساله 
سازمان اسناد و کتابخانه ملی، اقدامات صورت گرفته را مثبت 
ارزیابی کرد و گفت : کتابخانه ملی از نظر دریافت اعتبار و منابع 
مالی همواره مظلوم بوده است که باید به صورت ویژه به این 

سازمان توجه شود.
در این جلسه که وزرای علوم، تحقیقات و فناوری و آموزش و 
پرورش نیز حضور داشتند،  رییس سازمان اسناد و کتابخانه ملی 

ضمن ارایه گزارش عملکرد سال ۹6 این سازمان ، اقدامات انجام 
شده و برنامه های در دست اجرا را تشریح کرد.

وی همچنین با اشاره به خرید و فراهم آوری نزدیک به 
1500 نسخه خطی برجسته در سال گذشته ، گفت : آمار نسخ 
خطی سازمان در یک سال اخیر ارتقاء یافته و به 40 هزار نسخه 
رسیده است. رونمایی از سامانه دانش نامه ایران زمین، رونمایی 
از فاز نخست سامانه فهرست نسخ خطی فارسی جهان، برگزاری 
نمایشگاه های مختلف، برگزاری نشست منطقه ای یونسکو در 
سال 201۷ با حضور نمایندگان 11 کشور و انعقاد 15 تفاهم نامه 
همکاری خارجی از جمله اقدامات صورت گرفته سازمان اسناد و 
کتابخانه ملی در سال ۹6 بود که گزارش آن توسط رییس این 

سازمان ارائه شد.
در ادامه این جلسه برخی پیشنهادات مطرح شده از سوی 
رییس سازمان اسناد و کتابخانه ملی مورد بحث و تصمیم گیری 

قرار گرفت.
تصویب آیین نامه کمیسیون دائمی هیات امناء سازمان، 
تفویض آیین نامه های داخلی مورد نیاز سازمان به کمیسیون 
دائمی با اطلاع هیات امناء، بررسی گزارش عملکرد مالی سال 
۹5 سازمان، تصویب بودجه سال ۹۷ و تصویب اصلاحیه بودجه 
سال ۹6 سازمان اسناد و کتابخانه ملی از جمله موضوعاتی بود که 
در این جلسه مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت و تصمیماتی 

نیز اتخاذ شد.

میان گمانه زنی ها و تحلیل های روز پیرامون رد یا قبول 
پیشنهاد مذاکره با آمریکا و موانع و دستاوردهای هر کدام، 
حجت الاسلام هادی غفاری توجه به سه اصل عزت، حکمت 

و مصلحت را شرط هرگونه تصمیم دیپلماتیک می داند. 
حجت الاسلام والمسلمین »هادی غفاری« از الزامات 
مذاکره با آمریکا سخن می گوید. الزاماتی که با توجه به 
شرایط موجود عقلای کشور باید درباره آن بیشتراندیشه کنند 

و تصمیم بگیرند. 
عضو مجمع نیروهای خط امام)ره( ، برجام را سندی 
محکم در راستای حفظ منافع ملی و حقوق ایرانیان می داند و 
از تندروی ها علیه تیم دیپلماسی انتقاد دارد. غفاری بازگشت 
مجلس به راس امور را مهمترین راهکار برون رفت کشور از 
مشکلات اعلام می کند و از دولت می خواهد فسادستیزی را 

از خود شروع کند. 
با »من«  با »هم« وحدت می آورد و همه  * همه 

وحشت
رییس موسسه الهادی درباره نفس مذاکره با آمریکا به بیان 
خاطره ای در این زمینه از سال های نخست انقلاب پرداخت 
و گفت: آقای محسن رفیقدوست در سال 62 که درصدد 
تشکیل وزارت سپاه بودند، برای ساختمان و مکان ایجاد این 
وزارت خانه پیشنهاد می دهد که سفارت آمریکا که به لانه 
جاسوسی معروف شد، به عنوان وزارتخانه سپاه مورد استفاده 

قرار دهند. درباره این تصمیم از امام خمینی مشورت گرفته می شود که با مخالفت 
ایشان روبرو می شوند. بنیانگذار انقلاب در این باره به آقای رفیقدوست می گویند که 
مگر قرار است ما هزارسال با آمریکا قطع رابطه باشیم. حجت الاسلام غفاری تصریح 
کرد: امام جای دیگری هم فرموده بودند که هروقت آمریکا آدم شد ما رابطه برقرار می 
کنیم. منظور این بود که به دلیل تندوری های دولت وقت آمریکا، رابطه با این کشور 
به صلاح نیست اما با کنار گذاشته شدن این تندروی ها می توان بر اساس منافع ملی 
درباره رابطه با آمریکا تصمیم گرفت. اشغال سفارت آمریکا که آغاز قطع رابطه ایران و 
آمریکا هم بود، خوب یا بد، بسیاری از چهره های انقلابی آن روزها با تداوم و طولانی 

شدن آن مخالف بودند. 
عضو مجمع نیروهای خط امام درباره پیشنهاد رییس جمهوری آمریکا به مذاکره 
گفت: عقلای نظام باید بر اساس سه اصل عزت، حکمت و مصلحت اندیشه کنند و به 
این پرسش ها پاسخ دهند که چگونه می توان جلوی سقوط اقتصادی کشور و دچار 
شدن به سرنوشت کشورهایی مانند لیبی را گرفت؟ دلسوزان نظام در یک محیط کاملا 
آزاد و به دور از تکرار و شعار باید مشکلات را دسته بندی کرده و برای هر کدام به دنبال 
چاره باشند. در چنین شرایطی فرد گرایی باید ممنوع باشد. اگر نتیجه چاره جویی ها 
مذاکره بود با اولویت قرار دادن منافع ملی و با توجه به ضرورت استراتژی برد-برد می 

توان به مذاکره پرداخت.
این فعال سیاسی اظهارنظرها در رد پیشنهاد ترامپ را خلاف منافع ملی می داند 
و می گوید: درباره مذاکره با آمریکا، رهبری، رییس جمهوری و وزارت خارجه باید 
اظهارنظر کنند و در نهایت مجلس تصمیم بگیرد. مسوولیت نهادهایی نظامی تعیین 
تکلیف برای وزارت خارجه نیست. هرچند نظر مخالف و موافق در این زمینه باید شنیده 
شود و بهترین مکان این گفتگو هم مجلس است اما بر پایه قانون اساسی، تکلیف 

سیاست های کلی نظام یا با رهبری است یا با وزارت خارجه و در مرحله بعد با مجلس 
شورای اسلامی. نهادهای نظامی طبق فرمایش امام خمینی )ره( بهتر است به کار 
نظامی گری خود بپردازند و به بهانه حفظ انقلاب در امور نهادهای دیگر دخالت نکنند. 

تنها عنصری که می تواند برای مردم تعیین تکلیف کند، قانون است. 
عضو مجمع نیروهای خط امام درباره میزان صداقت رییس جمهوری آمریکا در 
پیشنهاد مذاکره با ایران گفت: در دنیای سیاست امروز چیزی به اسم صداقت وجود 
ندارد. ممکن است ترامپ برای حفظ منافع ملی خود درصدد فریب ایران هم باشد و 
اگر عده ای معتقد هستند که پیشنهاد ترامپ نوعی بازی با ایران و فریب است، بر این 
اساس ما هم باید از روی عقل و منطق بازی کنیم و حتی در صورت لزوم فریب هم 
بدهیم. کشور ما هم بر اساس منافع ملی در مناطق مختلف جهان حضور دارد و حتی 
وقتی منافع ملی ایجاب می کند در سوریه شهید هم می دهد. وی می افزاید: البته 
مردم صلح طلب هستند و ما از صلح امام حسن )ع( دفاع می کنیم. رهبری هم در 
کتاب »صلح امام حسن علیه السلام، پرشکوه ترین نرمش قهرمانانه تاریخ« به ضرورت ها 
و دستاوردهای این صلح اشاره کرده اند. البته درهرگونه مذاکره و یا حتی صلحی از یک 
سو باید سه اصل اشاره شده را در اولویت قرار دهیم و از سوی دیگر بدانیم که دنیای 
سیاست امروز، دنیای التزام و تعهد نیست. هر کشوری بر اساس منافع خود درباره روابط 

دیپلماتیک تصمیم می گیرد و ایران نیز نباید از این قاعده مستثنا باشد. 
* بالاخره برجام کلاه بر سر که بود؟ 

حجت الاسلام غفاری درباره مخالفت های داخلی با توافق هسته ای و برجام به ایرنا 
می گوید: زمانی که ترامپ به عنوان رییس جمهور انتخاب شد، برجام را کلاهی دانست 
که بر سر آمریکا رفته و برجام به نفع آمریکا نیست. بعد از چند ماه از این توافق خارج 
شد، حال سوالی که از چهره های سیاسی داخلی که آقای ظریف را مورد انتقادهای 
بسیار قرار دادند، باید پرسیده شود؛ این است که اگر برجام سند خوبی برای ایران نبود، 

چرا ترامپ به بهانه کلاه رفتن به سر آمریکا از آن خارج شد؟ 
جریان سیاسی خاص در این زمینه تهمت زد و دروغ گفت. 
مشخص است که اگر شخصی از جبهه آن ها این مذاکرات 
را ولو با پایین ترین کیفیت ممکن انجام می داد هرگز مورد 
انتقاد و اهانت قرار نمی گرفت و پذیرفته می شد، اما چون 
آقای روحانی و همکارانش؛ نزدیک به طیف سیاسی آن ها 
نبود برجام را کوبیدند و همانگونه که ترامپ آن را خیانت به 
آمریکا می دانست این گروه هم آن را خیانت به ایران دانستند. 
غفاری می افزاید: اگر برجام به نفع آمریکا و به زیان ایران 
بود، ترامپ چرا باید برخلاف منافع ملی کشورش از آن خارج 
می شد؟ واقعیت آن است که برجام با زیرکی و هوشیاری 
دولت، به سود ایران تنظیم شده بود. با داشتن چنین تجربه ای 
اکنون توصیه من این است که ایران عجله نکند. باید بر اساس 
اصول دیپلماسی که مورد تایید رهبری نیز است از سر اقتدار و 
مصلحت با دنیا حرف بزنیم. دنیای امروز دنیای استدلال است 
و منطق می فهمد، اگر جهان را به نفهمی متهم کنیم بازخورد 
آن به خود ایران برمی گردد. مردم جهان و آمریکا هم صلح 
را دوست دارند و از جنگ طلبی ترامپ دلخوش نیستند. در 
داخل کشور هم کمبودهای دارویی، مشکلات اقتصادی، بی 
سامانی های ارزی موضوعاتی نیستند که بتوان آن ها را پنهان 

و با حرف و شعار حل کرد. 
* مجلس به راس امور بازگردد

حجت الاسلام غفاری راهکار برون رفت کشور از شرایط موجود را انسجام در 
مجلس می داند و به خبرنگار ایرنا می گوید: یقین دارم که تنها راه نجات کشور 
حضور عقلای قوم در قوه مقننه است و لازمه این موضوع هم کنار گذاشته شدن 
برخی اعمال سلیقه های غیرقانونی است. این مجلس قوی که متشکل از انسان 
های خبره و فکور است می تواند مشکلات کشور را حل کند. حل مشکلات 
عقل می خواهد نه معجزه. اگر کشور قانونگذاری قوی و خارج از منافع افراد و 
باندها و گروه ها داشته باشد، می تواند در مسیر اصلاح و اقتدار پیش رود. این 
موضوع در تمام دنیا صادق است، نجات یک کشور بستگی به اقتدار مجلس آن 
کشور دارد. برای آنکه در حل مسائل عمده کشور متهم به باندبازی نشویم؛ دو 
راه وجود دارد. راه نخست آن است که موضوعات در مجلس بدون جوسازی و 
اتهام زنی در فضای منطقی و دوستانه و حتی جلسات محرمانه مورد بررسی 
قرار گیرند. راه دوم هم آمدن پای صندوق و برگزاری رفراندوم درباره موضوعات 

مختلف می باشد.
* دولت مبارزه با فساد را از خود شروع کند

این فعال سیاسی درباره اقدامات دولت در مقابله با فساد می گوید: دولت باید این 
مبارزه را از خود شروع کند و تاجر مسلکی باید کنار گذاشته شود. خرید، فروش، مزایده 
و مناقصه از دولت خارج شود و خالص دریافتی دولتی ها، حقوق ماهانه از دولت باشد. 
کسانی باید در دولت حضور یابند که به حقوق دولتی قانع باشند. آقای مهندس بازرگان 
روزی که نخست وزیری را تحویل دادند، مبلغی را به عنوان هزینه غذای همسر خود 
که در ایام ترور وخطر، در دفتر نخست وزیری صرف کرده بودند، به بیت المال برگرداند. 
این گونه کشورداری اگر انجام شد می تواند گره گشا باشد وگرنه با حرف و بگیر و ببند، 

کاری از پیش نخواهد رفت. 

واکنش ها و انتقادات تند به یک اعلان همراهی

آیا العبادی قربانی تحریم های ضدایرانی می شود ؟

جهانگیری: 

نخبگان در مقطع کنونی مسئولیت سنگینی برعهده دارند 

حجت الاسلام هادی غفاری:

مذاکره با آمریکا وقتی که »آدم« شد 

سررسید انقضای یک سکوت دوماهه؛

مجلس به دنبال فرار از هزینه های یک تصمیم؟
کنوانسیون  به  الحاق  گذاشتن لایحه  برای مسکوت  دوماهه مجلس  فرصت 
بین المللی مقابله با تامین مالی تروریسم تمام شده است و هنوز مجلس در تردید به 
سر می برد و حالا کمیسیون حقوقی و قضایی به فکر استمزاج از رهبرانقلاب افتاده 

است موضوعی که خود پای اما و اگرهای دیگری را به میان می کشد. 
از قبل برنامه ریزی شده بود یا نه، اما غوغایی به پا شد؛ مخالفین از هر گوشه ای 
فریادی بلند می کردند. دعوا بر سر تصویب لایحه الحاق به کنوانسیون بین المللی 
مقابله با تامین مالی تروریسم بود.فضا آنچنان آشفته شد که علی لاریجانی تصمیم 
گرفت به جای آنکه مُهرعدم تصویب و خروج از دستور کار به این لایحه بخورد، دو ماه 
کنار گذاشته شود؛ همین شد که  به جای به رای گذاشتن لایحه سی اف تی، مسکوت 
ماندن آن به رای گذاشته شد و 20 خرداد ۹۷ بهارستانی ها تصویب کردند تا دو ماه 
موضوع بایگانی شود. حالا این مهلت به پایان رسیده است و طبیعتا هفته آینده باید 
اهالی خانه ملت دوباره به بررسی لایحه موسوم به CFT بنشنیند. هنوز چند روز مانده 
به پایان این فرصت دو ماهه که سخنگوی کمیسیون حقوقی قضایی از ارسال نامه به 

مقام معظم رهبری برای تعیین تکلیف در این رابطه خبر می دهد.
*یک نامه و تائید و تکذیب ها

حسن نوروزی سخنگوی کمیسیون حقوقی و قضایی که خود در زمره نمایندگان 
مخالف تصویب این لایحه است هفته پیش گفت:عدم تصویب این لایحه یعنی بحث 
برون گرایی سیاست اقتصادی مقاومتی و ارتباط با کشورها از میان می رود، اما برخی 
نمایندگان فرمایشات مقام معظم رهبری مبنی بر تصویب قانون داخلی در این حوزه و رها 
کردن کنوانسیون ها را مطرح کردند؛ بنابراین نظرهای موافق و مخالف دراین خصوص 
شنیده و مقرر شد رییس کمیسیون قضایی نامه ای را خطاب به رییس مجلس و مقام 
معظم رهبری آماده کرده و درخواست دیدار با رهبری برای تعیین تکلیف این مسئله ارائه 
کنند.چیزی نگذشت که الهیار ملکشاهی رئیس کمیسیون حقوقی و قضایی این ادعای 
سخنگو را رد کرد از اساس منکر موضوع نامه نگاری شد. نوروزی درباره تائید و تکذیب ها 
به خبرآنلاین گفت: من چند روز پیش گفتم چنین نامه ای تنظیم و ارسال شده است و 

هیچگونه شک و شبهه ای در این رابطه وجود ندارد. 
* هزینه ای به نام تصویب یا رد 

اما و اگرهایی که در میان نمایندگان بر سر تصویب یا عدم تصویب این لایحه وجود 
دارد نشان می دهد شک و شبهه ها همه نشات گرفته از یک نگرانی است ان هم نگرانی 
از بابت هزینه ای که ممکن است تصویب یا عدم تصویب این لایجه به گردن مجلس و 
نمایندگانش بار شود؛ ازآنجایی که یک بار رهبرانقلاب در سخنرانیشان موضوع تصویب 4 
لایحه را به دولت و مجلس واگذار کردند نامه نگاری دوباره برای تصمیم نهایی این گمانه 
را بیش از پیش تقویت می شود. موضوعی که نوروزی درباره آن به خبرآنلاین گفت: این 
نامه نگاری ها هیچ لطمه ای به استقلال مجلس یا دیگر قوا نمی زند بلکه ما در مسائل 
مهم مملکتی به راهنمایی نیاز داریم بحث این است رهبری انقلاب در صحبت هایشان 
رسما گفتند این کار انجام نشود لذا ما می خواهیم بدانیم در مقابل این نص صریح چه 
کاری انجام بدهیم. جلیل رحیم آبادی از دیگر اعضا هیات رئیسه کمیسیون حقوقی و 
قضایی است که درباره چند و چون این نامه با خبرآنلاین صحبت کرد. او گفت: کمیسیون 
قرار شد از طریق لاریجانی رایزنی کند و از طریق دفتر رهبرانقلاب مشخص شود نظر 
شخص ایشان در این رابطه چیست چراکه برای همه ما فصل الخطاب نظر رهبری است. 
ما نظر کارشناسی می دهیم و مباحث را مطرح می کنیم اما در نهایت آنچه نظر رهبری 
باشد را انجام می دهیم.اینکه برخی عنوان می کنند این موضوع باعث می شود استقلال 
مجلس از بین برود مربوط به زمانی است که ما هیچ نظری ندهیم اما در حال حاضر ما 
کار کارشناسی خود را انجام می دهیم و آن را به گوش مقام معظم رهبری می رسانیم و 
به هر صورت باید یک نفر حرف آخر را بزند. او درپاسخ به این پرسش که یک بار رهبری 
تصمیم گیری در این مورد را به عهده مجلس و دولت گذاشته اند گفت: در صحبت های 
بعدی ایشان این احساس وجود دارد که رهبری نظر خوبی نسبت به تصویب این لوایح 
ندارند و برای ما مهم است که حرفمان با حرف رهبری یکی باشد و اتفاقا این نظر در 
وزارت خارجه و دیگر نهادها هم وجود دارد. رحیم آبادی در پاسخ به این سوال که آیا 
مجلس با این کار می خواهد از زیر بار هزینه های احتمالی تصویب کردن یا نکردن آن 
شانه خالی کند گفت: ما به هیچ عنوان به دنبال فرار از هزینه تصمیمات نیستیم و اتفاقا 
همه هزینه ها متوجه تحلیل ها و کار کارشناسی ما می شود. من بحثی را به عنوان ابهام 
استراتژیک در کمیسیون مطرح کردم و آن این بود که باید نظر مقام معظم رهبری را به 
طور شفاف بدانیم و محدوده مقدسی را که در همه کشورها وجود دارد در مورد رهبری 
رعایت کنیم. بدانیم هزینه کردن از رهبری به سود هیچ جناحی نیست. ما باید بدانیم اگر 
حکومت مرکزی تضعیف شود هزینه آن متوجه همه ما می شود و این موضوعی  است که 
متاسفانه نه اصلاح طلبان و نه اصولگرایان به آن توجه نمی کنند. این نماینده مجلس در 
پاسخ به این سوال که بر فرض این لوایح تصویب یا رد شد و رهبری از آن تصمیم مجلس 
انتقاد کردند آیا شما نمی گویید این تصمیم رهبری بود گفت: ما قطعا می گوییم تحلیل 
ما اشتباه بوده که رهبری را به این نتیجه رسانده است؛ چراکه برخلاف تصور بسیاری از 
مردم و رسانه ها، مقام معظم رهبری تصمیم شخصی نمی گیرند بلکه تصمیمات ایشان 

مبتنی بر خرد جمعی است. 

تاجیک تحلیل گر مسائل بین الملل:

 ترامپ آماده پذیرش 
قدرت منطقه ای ایران نیست 

یک تحلیل گر مسائل بین الملل با بیان اینکه بعید می دانم در حال حاضر ظرفیت 
مذاکره برای ترامپ و روحانی وجود داشته باشد، گفت: یکی از مشکلات ما در رابطه با 
ترامپ و مذاکره این است که ترامپ آماده پذیرش نقش و قدرت منطقه ای ایران نیست.

نصرت الله تاجیک در گفت وگویی درارزیابی خود درباره در خواست  ترامپ برای 
مذاکره و همچنین اعمال تحریم ها  اظهار کرد: به عقیده من ترامپ یک بازی روانی را 
با ایران شروع کرده البته این بازی ابعاد دیگری دارد که به روابط بین المللی مربوط می 
شود، متاسفانه صحنه بین المللی دچار سونامی شده و ترامپ نقطه ثقل این سونامی 
است که روابط الملل را با رفتار، عملکرد و رویکرد خود به هم می ریزد.وی افزود: در 
واقع شاکله یا ساختار اقدامات ترامپ یک بازی روانی است که هدف اصلی او  ایجاد بلوا، 
شورش و در حقیقت بسیج مردم علیه دولت است و یا به اصطلاح به دنبال این است که 
مردم را به جان حاکمیت اندازد. بنابراین از یک طرف بحث تحریم ها را مطرح می کند و 
از سوی دیگر قائل به مذاکره است.این کارشناس مسائل سیاسی همچنین بیان کرد: اما 
از منظر حقوقی، هدف اصلی ترامپ این است که با توجه به شکایت ایران علیه آمریکا در 
دادگاه لاهه  دست پری داشته باشد و بگوید از ایران خواستم پای میز مذاکره بیاید اما 
ایران قبول نکرد.تاجیک ادامه داد: بنابراین اقدام ترامپ از چند منظر قابل بررسی است، 
از دیدگاه سیاسی - اجتماعی نوعی جنگ روانی است، از نظر حقوق بین الملل به دنبال 
این است که دست پری در رابطه با ایران داشته باشد و از منظر سیاسی اجتماعی داخل 
ایران نیز به نوعی با این اقدامش وارد حوزه امنیت ملی ایران می شود.وی اظهار کرد: در 
حقیقت با اقداماتی که انجام می دهد، می خواهد یک ژست صلح طلبانه به خود بگیرد و 
بخشی از مردم ایران را به سمت حاکمیت تهییج  کند که بگویند آمریکا دنبال مذاکره 
است، چرا شما مذاکره نمی کنید؟این تحلیل گر مسائل بین الملل در ادامه افزود: در 
مجموع به دلیل اهداف، عملکرد، رویکرد و شخصیت ترامپ، او فرد قابل اعتمادی برای 
مذاکره نیست چون اهداف متعدد و غیر شفافی را دنبال می کند. مساله او این نیست  
که پای میز مذاکره بیاید، حرف منطقی بزند و همچنین حرف منطقی بشنود.تاجیک 
یادآور شد: روش ترامپ، یک روش چماق و هویج است که هم فشار سیاسی و اقتصادی 
می آورد تا امتیاز بیش تری بگیرد و هم به نوعی طرف را متقاعد می کند تا شرایط را 
بپذیرد.وی با بیان این که نوع مذاکره ترامپ دو سویه است و به دنبال منافع بیش تر است، 
خاطرنشان کرد: ما در دو سطح می توانیم کار کنیم یکی سطح دیپلماسی عمومی و 
دیگری سطح رسانه و نخبگان، البته که ترامپ به دنبال اهداف غیر شفاف و متعدد است 
و مهم ترین اهداف او بحث شخصی خودش می باشد.این تحلیل گر مسائل بین الملل 
همچنین گفت: اگر در سیستم وزارت خارجه آمریکا در سطح وزیر خارجه بخواهند 
مذاکره را به سر منزل مقصود برسانند، ترامپ حاضر نیست این کار را انجام دهد، به 
دلیل این که بحث شخصی دارد، از طرف دیگر به دنبال این است که به طرفداران و رأی 
دهندگان خود در انتخابات بگوید که من به قول هایم عمل کردم و آن ها را در صحنه 
نگه دارد.تاجیک تاکید کرد: بنابراین تلاش ترامپ این است که خودش این کار را انجام 
دهد، یعنی مذاکره ای در سطح خودش با همتایش یعنی رئیس جمهور ایران. اما از 
آن جهت که این اهداف شفاف نیست و جنگ روانی است بعید می دانم الان ظرفیت 
مذاکره برای دو رئیس جمهور وجود داشته باشد، مگر این که شرایط تغییر کند.وی 
تصریح کرد: در واقع اراده ای باید در طرف مقابل  باشد که فرد احساس کند منابعی را 
که اختصاص می دهد تخصیص بهینه است،  در حالی که ترامپ با خروج یک جانبه اش 
از برجام، علیرغم درخواست هم پیمانان اروپایی و فشارهای آن ها، به پیروی از سیاست 
یک جانبه گرایی و روشی که در سیاست دارد به عنوان مشت آهنین، یعنی می خواهد 
از موضع قدرت و قوت برخورد کند عمل کرد.این کارشناس مسائل سیاسی خاطرنشان 
کرد: یکی از مشکلات ما در رابطه با ترامپ و مذاکره این است که آماده پذیرش نقش و 
قدرت منطقه ای ایران نیست به ویژه موقعیت ژئوپلیتیکی ایران، نقش ایران در خاورمیانه 
و مهم تر از همه نقشی که در مبارزه با داعش داشت، درواقع ما سرمایه گذاری عظیمی 
داشتیم تا سایه جنگ، خونریزی و داعش را از منطقه و حلقه اول امنیتی منطقه یعنی 
اروپا برطرف کردیم و الان به جای این که این نقش تقدیر شود متاسفانه به دلایل 

سیاسی، این نقش امنیتی می شود.
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فرزندان خود را بر سه خصلت ، تربيت كنيد: 
دوست داشتن پيامبرتان ، دوست داشتن 

اهل بيت او ، و خواندن قرآن

یکشنبه - 21 مرداد 1397- سال بیست و یکم - شماره  4623

حمله به کودکان یمنی و سکوت جوامع  بین المللیکاریکاتور

طرح: سجاد جعفری 

نامحـرمانه
محسنی بندپی، سرپرست وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی شد 

 انوشیروان محسنی بندپی رئیس سازمان بهزیستی و معاون علی ربیعی، با حکم رئیس جمهور به 
عنوان سرپرست وزارتخانه تعاون، کار و رفاه اجتماعی منصوب شد. »انوشیروان محسنی بندپی« رئیس 
سازمان بهزیستی و معاون »علی ربیعی« و وزیر پیشین تعاون، کار و رفاه اجتماعی با حکم »حسن 
روحانی« رئیس جمهور، به عنوان سرپرست وزارتخانه تعاون، کار و رفاه اجتماعی منصوب شد.سازمان 
بهزیستی در سال های ۹5 و ۹6 که محسنی بندپی رئیس آن بود، از جشنواره شهید بهشتی جایزه 
دستگاه برتر را گرفت و همواره از وی به عنوان یکی از موفق ترین مدیران در سازمان بهزیستی یاد 
می  شود.وی همچنین مورد وثوق مدیران و کارکنان وزارت کار است.محسنی بندپی را با نام »پدر 
سلامت ایران« می شناسند؛ چراکه مدتی معاون وزیر بهداشت و مدیرعامل بیمه سلامت بود.او همچنین 
در سه دوره )ششم، هفتم و هشتم( نماینده مجلس شورای اسلامی از حوزه انتخابیه نوشهر، چالوس 

و کلاردشت بود.

نخستین دروازه بان تیم ملی فوتبال ایران درگذشت 
»قربان علی تاری« نخستین دروازه بان تیم ملی فوتبال و همچنین باشگاه های شاهین، پرسپولیس، 
استقلال و دارایی درگذشت. قربان علی تاری که علاوه بر دروازه بانی، جزء اولین گزارشگران و مفسران 
برنامه های ورزشی در رادیو بود، دیروز درگذشت. »مهدی تاج« رییس فدراسیون فوتبال، ضایعه 
درگذشت »قربان علی تاری« نخستین دروازه بان تیم ملی را به جامعه فوتبال تسلیت گفت.در پیام 
رییس فدراسیون فوتبال آمده است:خبر تلخ درگذشت زنده یاد قربان علی تاری،سبب اندوه جامعه 
فوتبال شد؛ اینجانب این ضایعه را خدمت بازماندگان آن مرحوم، همبازیان گرامی اش و عموم جامعه 
فوتبال تسلیت و تعزیت عرض می کنم و از درگاه باریتعالی برای آن عزیز از دست رفته،طلب مغفرت 
دارم.قربان علی تاری سال 1304 در تهران متولد شده بود و در اولین دیدار تیم ملی فوتبال برابر ترکیه 
وظیفه حراست از دروازه ایران را برعهده داشت.مراسم تشییع پیکر این پیشکسوت فوتبال  امروزاز مقابل 

منزل وی برگزار خواهد شد.
 

حمله شدید مرعشی به نوبخت
رئیس کمیته سیاسی حزب کارگزاران گفت: هرکس از آقای نوبخت در شرایط کنونی حمایت 
کنند آینده ای در سیاست ایران نخواهد داشت. حسین مرعشی در جمع جوانان حزب کارگزاران گفت: 
آقای نوبخت هیچ موافقی در دولت ندارد و مسئله ایشان مسئله کارگزاران نیست. وی حزب اعتدال و 
توسعه را حزبی بی هنر دانست که می خواهند مسئله آقای نوبخت را سیاسی کنند و افزود: مساله آقای 
نوبخت، مدیریتی است و هرکس از آقای نوبخت در شرایط کنونی حمایت کنند آینده ای در سیاست 
ایران نخواهد داشت. رئیس کمیته سیاسی حزب کارگزاران ادامه داد: اساسا آقای نوبخت چیزی عرضه 
نکرده که بخواهد به سرمایه سیاسی اعتدال و توسعه بیافزاید؛ این یک خطای سیاسی است که فکر 
می کنند حالا که روزنامه سازندگی نظرسنجی را درباره رفتن یا ماندن آقای نوبخت منتشر کرده پس 
دلیل آن رقابت های حزبی است. مرعشی خاطرنشان کرد: سراغ هر وزیری بروید دادش از دست آقای 

نوبخت بر هواست.
 

احمدی نژاد با مخالف خوانی قهرمان نمی شود
منتجب نیا، فعالی سیاسی اصلاح طلب درخصوص رفتارهای اخیر احمدی نژاد گفت: تجربه 8 ساله 
آقای احمدی نژاد نشان می دهد ایشان به هیچ وجه طرفدار آزادی بیان، اندیشه و فکر در جامعه  نبوده و 
فضای اختناق و استبداد را همیشه حاکم می کرده بنابراین امروز حرف ایشان خریدار ندارد. هم خواص 
می دانند و هم عامه  مردم می دانند که در شرایط فعلی مخالف خوانی و موج سواری کردن و از فضای 
گرانی و مشکلات اقتصادی سوءاستفاده کردن،  کسی را نه قهرمان می کند و نه اصلا گوشی بدهکار 

صحبت های ایشان است. 
 

کنایه سنگین ربیعی به لاریجانی 
 علی ربیعی در توییتر خود با اشاره به بخشی از کتاب شازده کوچولو کنایه ای را خطاب به رییس 
مجلس نوشت. علی ربیعی در توییتر خود نوشت: کتاب شازده کوچولو را برای علی لاریجانی می فرستم. 
زیر این متن خط می کشم » فرمانروا به شازده گفت: تو را وزیر دادگستری می کنم. شازده: کسی نیست 
که من او را محاکمه کنم. فرمانروا گفت: خودت را محاکمه کن. سخت ترین کار دنیاست اینکه بتونی 

درباره خودت قضاوت درستی داشته باشی و عادلانه خودت را محاکمه کنی. «

رئیس اداره امور شعب بانک مهر اقتصاد استان قم  :

بانک مهر اقتصاد، حامی مناسبی 
برای سرمایه گذاران داخلی است

در راستای ارتقاء سطح تعاملات و همکاری فی ما بین بانک مهر اقتصاد و اداره کل امور اقتصادی 
و دارایی، بهروز درخشان رئیس اداره امور شعب با عادل علیپور مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان 

قم دیدار و گفتگو کرد. 
رئیس اداره امور شعب بانک مهر اقتصاد استان قم  در این دیدار ضمن ارائه گزارشی از عملکرد بانک 
مهر اقتصاد، گفت: بانک مهر اقتصاد، حامی مناسبی برای سرمایه گذاران داخلی در عرصه تولید و اقتصاد 
می باشد و سپرده گذاران اصلی بانک مهر اقتصاد آحاد مردم، سازمان ها، ادارات و نهاد های خصوصی و 
دولتی هستند و افراد حقیقی و حقوقی می تواند با افتتاح حساب  نزد یکی از شعب بانک مهر اقتصاد از 
خدمات مالی و دریافت تسهیلات این بانک بهره مند گردند.بهروز درخشان افزود: بانک مهر اقتصاد علاوه 
بر فعالیت های اقتصادی، در عرصه های فرهنگی و مسئولیت های اجتماعی نیز اقدامات موثری را انجام 
داده است که می توان به جنگل کاری 180 هکتار از اراضی استان خوزستان اشاره نمود که این عمل با 

هدف بیابان زدایی و مقابله با ریزگردها برای کاهش آلودگی هوا صورت گرفته است. 
* بانکها باید منابع را در مسیر رشد و رونق تولیدات داخلی هدایت کنند 

 درادامه این دیدار، عادل علیپور- مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان قم  نیز در این دیدار ضمن 
تقدیر از خدمات بانک مهراقتصاد، گفت: بانک مهر اقتصاد دارای زیر ساخت های مناسب و کارکنانی 

مشتری مدار است که سبب تمایز این بانک نسبت به دیگر بانک ها شده است.
  مدیرکل امور اقتصادی و دارایی ادامه داد: بانک ها یکی از مهمترین بخش های اقتصادی کشور 
هستند که مسئولیت مدیریت نقدینگی را برعهده دارند، لذا باید منابع را در مسیر رشد و رونق تولیدات 
داخلی هدایت کنند و باید دراین زمینه با حمایت عملی و فراهم آوردن شرایط و تسهیلات برای استفاده 

مردم از کالای ایرانی بیش از پیش قدم بردارند.

رئیس اداره امور شعب بانک مهر اقتصاد استان قم :

یک سوم جمعیت استان قم
 سپرده گذار بانک مهر اقتصاد هستند

در راستای گرامیداشت 1۷ مرداد روز خبرنگار، مراسم تجلیل از اصحاب رسانه با حضور رئیس اداره 
امور شعب و اصحاب رسانه  استان قم برگزار شد .

بهروز درخشان ضمن گرامیداشت سالروز شهادت شهید محمود صارمی و همه شهدای خبرنگار، 
اظهار داشت: 1۷ مرداد ماه، روز خبرنگار، بهانه ای برای یادآوری و گرامیداشت جان فشانی های 
خبرنگاران، روزنامه نگاران و تصویرگران رسانه ها در عرصه های مختلف سیاسی، اقتصادی و اجتماعی 
است. رئیس اداره امور شعب بانک مهر اقتصاد استان قم ادامه داد: امروز بسیاری از اطلاعات مورد نیاز 
جامعه توسط خبرنگاران بیان شده و مردم هم با استفاده از آن در جریان مسائل روز قرارگرفته و این 
اقدام خبرنگاران است. روز خبرنگار را به جامعه بزرگ خبرنگاران و روزنامه نگاران ایران تبریک می گویم 
و برای ایشان سلامتی، شادکامی و عزت را آرزو دارم.  وی تصریح کرد: بانک مهراقتصاد توانسته است 
با برنامه ریزی صورت گرفته، سهم قابل توجهی از  بازار پولی و مالی استان را به خود اختصاص دهد 
و از نظر منابع در رتبه سوم بین بانک ها و موسسات مالی قرار گیرد که این نشان از استقبال و اعتماد 
مشتریان به بانک مهر اقتصاد می باشد که یک سوم جمعیت استان قم به عنوان سپرده گذار این بانک 
می باشند.   شایان ذکر است در پایان این مراسم از تلاش ها و فعالیت های یکساله خبرنگاران با اهدای 

هدیه و لوح تقدیر  تقدیر بعمل آمد.

اخبــار

مجلس  در  قم  مردم  نماینده 
شورای اسلامی گفت: به دنبال الحاق 
شهرستان های دارای سنخیت با استان 
قم همچون محلات و دلیجان به این 

استان هستیم.
حجت الاسلام والمسلمین مجتبی 
ذوالنور در گفت وگو با فارس با اشاره به 
موانع پیشرفت استان قم اظهار کرد: یکی 
از این موانع، تقسیم بندی های جغرافیایی 
است، استان قم تک شهرستانی است و 
به همین دلیل بودجه کمتری به این 

اینکه  بیان  با  داده می شود.وی  استان 
دارای  شهرستان های  الحاق  دنبال  به 
سنخیت با استان قم همچون محلات 
و دلیجان به این استان هستیم گفت: 
خط انتقال آب از سد کوچری به شهر 
قم از شهرستان های دلیجان و محلات 
چالش  از  جلوگیری  برای  و  می گذرد 
به  شهرستان ها  این  باید  آینده  در 
استان قم ملحق شود.وی افزود: مردم 
شهرستان های دلیجان و محلات برای 
الحاق به استان قم آمادگی دارند و نامه 

ای در این خصوص با امضای نمایندگان 
قم و دلیجان و محلات به دولت ارسال 
شده است، منتظر مطرح شدن لایحه 
تقسیمات جغرافیایی در صحن مجلس 
شورای اسلامی برای رسیدگی به این 
طرح  اجرای  هستیم.ذوالنور  مساله 
منوریل در شهر قم را یک عمل اشتباه 
دانست و تصریح کرد: این طرح توجیه 
اقتصادی نداشت، منوریل در مسیری 
ایجاد شد که امکان ادامه آن از مقابل 
حرم حضرت معصومه)س( وجود ندارد، 

ادامه منوریل قم به منطقه پردیسان و 
فرودگاه قم هزار میلیارد تومان بودجه 
در  آن  تامین  امکان  که  دارد  نیاز 
وضعیت کنونی وجود ندارد.وی در پایان 
خاطرنشان کرد: پرونده منوریل قم بسته 
نشده است، مصلحت در تخریب این 
پروژه نیست و هزینه تخریب منوریل قم 
کمتر از هزینه تکمیل آن نیست، راهکار 
واگذاری این پروژه به بخش خصوصی 
گردشگری  بخش  در  استفاده  برای 

مطرح است.

حجت الاسلام ن ذوالنورنماینده قم  خبر داد

پیگیری الحاق دلیجان و محلات به استان قم

آب  حامیان  گردهمایی  بزرگترین 
کشور با حضور استاندار قم و بیش از 4 
آنها در  هزار حامی آب و خانواده های 

ورزشگاه شهید حیدریان قم برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی شرکت آب 
و فاضلاب استان قم، گردهمایی بزرگ 
حامیان آب استان قم با حضور سیدمهدی 
صادقی استاندار قم، خلیلی پیر مدیرکل 
روابط عمومی و امور بین الملل شرکت 
مهندسی آب و فاضلاب کشور، علی جان 
و  آب  شرکت  مدیرعامل  صادق پور 
فاضلاب استان قم و جمعی از مدیران 
استان و بیش از 4 هزار دانش آموز حامی 
آب در زمین چمن مصنوعی مجموعه 

ورزشی شهید حیدریان برگزار شد.
* همه باید برای حفظ منابع آب 

تلاش کنند
استاندار قم در این مراسم  با تقدیر از 
شرکت  آب و فاضلاب استان قم جهت 
حامیان  گردهمایی  باشکوه  برگزاری 
آب اظهار کرد: بزرگترها باید نسبت به 
صرفه جویی آب به صورت عملی حساس 
باشند تا کودکان جامعه بتوانند این کار را 

به صورت یک فرهنگ بیاموزند.
سیدمهدی صادقی با تاکید بر اینکه اگر 
در مصرف آب صرفه جویی نشود آیندگان 
با مشکل مواجه می شوند خاطرنشان کرد: 
آیندگان ما نیاز به منابع آب دارند و به 
همین خاطر همه ما باید سهم خود را در 

راستای حفظ منابع حیاتی ایفا کنیم.
* چاره ای جز مدیریت مصرف آب 

در کشور نداریم
بین  امور  و  عمومی  روابط  مدیرکل 
الملل شرکت مهندسی آب و فاضلاب 
کشور نیز در ادامه این مراسم با بیان اینکه 
در کشور منابع آبی دیگری نداریم اظهار 
کرد: هرآنچه که از منابع آبی موجود بوده 
برای مصارف مختلف استفاده کرده ایم و 

خیلی بد هم استفاده کرده ایم.
وی با تاکید بر اینکه برای حفظ آب 
برای آیندگان باید آن را درست مصرف 
کنیم یادآور شد: مصرف آب هر خانواده 
لیتری  بشکه 200  کشور حدود 3  در 
است که برای شرایط فعلی مناسب است 

اما بسیاری از خانواده ها بیش از 2 برابر این 
حجم، مصرف آب دارند و در آینده این کار 

مشکل ساز خواهد بود.
محمد خلیلی پیر با اشاره به روش های 
مصرف صحیح آب ابراز داشت: یک کولر 
آبی در روز در شهر قم 200 تا 300 لیتر 
آب مصرف می کند این درحالی است که 
اگر یک سایبان روی آن نصب شود 10 
تا 20 درصد مصرف آنها کاهش می یابد 
که هوای خنک تری را هم تولید می کند.

وی با تاکید بر اینکه در کل کشور با 
اضافه شدن کولرهای آبی به مدار مصرف 
30 درصد مصرف افزایش می یابد، تصریح 
کرد: در کشور در تابستان حدود 2.5 برابر 
سد کرج مصرف کولرها است که اگر برای 
این کولرها سایبان استفاده شود معادل 
صرفه  یزد  شهر  آب  سال  یک  مصرف 

جویی خواهد شد.
بین  امور  و  عمومی  روابط  مدیرکل 
الملل شرکت مهندسی آب و فاضلاب 
بستن شیر  بر ضرورت  تاکید  با  کشور 
آب در هنگام مسواک زدن و کوتاه کردن 
با  کرد:  گرفتن خاطرنشان  زمان دوش 
می تواند  فرد  هر  مدت  این  کوتاه کردن 
آب صرفه جویی  لیتر  تا 30  روزانه 20 
کند که این کار کمک می کند تا آب برای 

جمعیت دیگری نیز ذخیره شود.
جز  چاره ای  ما  اینکه  بیان  با  وی 
مدیریت مصرف و منابع آبی نداریم و با 
برنامه ریزی  آینده  برای  شرایط  همین 
کنیم، تاکید کرد: پیشینیان ما خود را 

به خوبی با کم آبی سازگار می کردند و 
در تاریخ نشان داده شده که ما نخستین 
این کارها  و  دنیا هستیم  سدسازان در 
محصول تلاش ایرانیان برای مدیریت آب 
است. خلیلی در پایان با اشاره به برگزاری 
باشکوه گردهمایی بزرگ حامیان آب در 
قم ابراز داشت: این فعالیت عظیم فرهنگی 
به الگویی برای سایر استان های کشور 

تبدیل شود.
* صرفه جویی در مصرف آب به 

یک ارزش در جامعه تبدیل شود
فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
از این  استان قم نیز در بخش دیگری 
این مراسم طی سخنانی با بیان اینکه این 
گردهمایی در راستای پاسداشت و احترام 
داشت:  اظهار  است  برگزار شده  آب  به 
کشور ایران با تمدن چندین هزار ساله در 
صورتی باقی خواهد ماند و شکوفا می شود 
که ما از منابع آبی حفاظت و حراست 
کنیم و تک تک آحاد جامعه حافظ آب 
باشند. وی با تاکید بر اینکه شکرانه نعمت 
وجود آب با حفظ و حراست از آن محقق 
می شود، تصریح کرد: قبل از اینکه دیر 
کشور  تا  کنیم  تلاش  همه  باید  شود 
الگو و سرآمد جهان در  ایران،  اسلامی 

کاهش مصرف آب باشد.
دکتر علی جان صادق پور خاطرنشان 
کرد: باید شرایطی ایجاد کنیم که مصرف 
منابع  از  اندازه  از  بیش  استفاده  و  زیاد 
خدادادی یک فرهنگ غلط و صرفه جویی 
یک ارزش باشد و این کار باید در بین 

نسل جوان نهادینه شود.
گردهمایی  اینکه  بیان  با  صادق پور 
راستای  در  حرکتی  آب  حامیان 
مصرف  در  صرفه جویی  فرهنگ سازی 
آب است، تاکید کرد: امیدواریم در آینده 
نزدیک شاهد این باشیم که صرفه جویی 
به یک ارزش و هدردادن منابع خدادادی 
به ویژه آب به یک ضد ارزش تبدیل شود.
* قم؛ پیشگام حرکت فرهنگی و 

عملی در کاهش مصرف آب
مدیرکل آموزش و پرورش استان قم 
نیز به عنوان سخنران پایانی این مراسم 
اولیای دانش آموزان قمی  اینکه  بیان  با 
برنامه های  در  ویژه  مشارکت  همواره 
آموزشی دارند اظهار داشت: امروز اعتقاد 
ما در راستای توسعه، آموزش است؛ اگر 
ما امروز بتوانیم مشکلات جامعه خود را 
در قالب آموزشی که منجر به تغییر نگاه 
و رفتار شود داشته باشیم مشکلات کمتر 

خواهد بود.
بر  تاکید  با  شیخ الاسلام  حمیدرضا 
کنار  در  امروز  پرورش  و  آموزش  اینکه 
برنامه های  در  استان  تمام دستگاه های 
فرهنگی و آموزشی همکاری دارد تصریح 
کرد: امیدواریم دانش آموزان درون خانواده 
با حفظ حرمت پدر و مادر در راستای 
بلند  صرفه جویی در مصرف آب گامی 
بردارند و قم پیشگام حرکت فرهنگی و 
عملی در زمینه کاهش مصرف آب باشد.

* حرکت نمادین حامیان آب در 
خیابان های قم

برگزاری سرود، اجرای نمایش، قرائت 
آه نامه و سوگندنامه آب و... از جمله این 
برنامه های گردهمایی حامیان آب قم بود.

از  پیش  قم  آب  حامیان  همچنین 
برگزاری این مراسم طی حرکتی نمادین 
با دست داشتن پلاکاردهایی با عناوین 
است«،  جدی  آب  »کمبود  همچون 
»آب را درست مصرف کنیم« و ... مسیر 
بین میدان جانبازان تا ورزشگاه شهید 
بر  و  پیاده روی کردند  را  قم  حیدریان 
اسراف  از  پرهیز  ضرورت صرفه جویی، 
و استفاده صحیح از این مایه خدادادی 

تاکید کردند.

با حضور استاندار و 4 هزار حامی آب؛

بزرگترین گردهمایی حامیان آب کشور در قم برگزار شد

معاون استاندارقم: 

بازسازی واقعه غدیر درقم 
به صورت باشکوه انجام می شود 

معاون هماهنگی امور زائران استاندار قم، با تاکید بر اینکه این استان 
ام القرای جهان شیعه است و به همین دلیل باید بزرگداشت جشن روز 
غدیرخم پرچم دار کشور باشد اظهار داشت: آیین بازسازی واقعه غدیر در 

قم به صورت باشکوه انجام می شود. 
یونس عالی پور عصر شنبه درجلسه هماهنگی بازسازی واقعه غدیر در 
سالن امام جواد)ع( استانداری قم افزود: این آیین نمادین هفتم شهریور از 
ساعت 18 تا 1۹در پارکینگ بزرگ دانشگاه باقرالعلوم)ع( منطقه پردیسان 
قم ترتیب خواهد یافت.وی با بیان اینکه 20 هزار قمی سال گذشته در این 
آئین نمادین بازسازی واقعه غدیر حضور داشتند، افزود: با توجه به ظرفیت 
های استان امکان برگزاری آیین نمادین جشن های نمادین در سه روز 
و یا در چند نقطه از شهر وجود دارد.وی ادامه داد: ظرفیت های استان 
برای برگزاری آیین نمادین بازسازی واقعه غدیر برای سه روز متوالی مورد 
ارزیابی قرار گیرد و درصورت امکان اجرا خواهد شد.معاون هماهنگی امور 
زائران استانداری، مشکلات امروز جهان اسلام را غفلت از غدیر دانست و 
ادامه داد: در شرایطی امروز شاهد هجمه سنگین و شبهه افکنی در فضای 
مجازی علیه اهل بیت)ع( و مقدسات ما هستند باید همه تلاش کنند که 
آیین نمادین بازسازی واقعه غدیر در قم و جشن های این روز به صورت 

باشکوه برگزار شود.

معاون شهردار قم:

مسیرهای جاذب دوچرخه سواری
 در شهر قم تعیین می شود

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم گفت: مقدمات مطالعاتی 
برای تدوین مسیرهای جاذب برای دوچرخه سواری در حال انجام است.

برای توسعه  برنامه های شهرداری قم  به  اشاره  با  عباس ذاکریان 
حمل ونقل پاک در شهر قم، اظهار کرد: گسترش مسیرهای پیاده  اطراف 
هسته مرکزی شهر قم از سیاست های شهرداری در راستای کاهش 
آلودگی هوا و محدودیت عبور و مرور خودروهای سواری در اطراف حرم 
مطهر بوده که برای این منظور نیز در روزهای آینده پیاده راه ارم به صورت 
رسمی به بهره برداری رسیده و تردد هرگونه وسایل نقلیه موتوری در آن 
ممنوع شده است.معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم با تاکید بر 
اینکه در این پیاده راه دو دستگاه خودروی برقی امر جابه جایی افراد را انجام 
می دهد، خاطرنشان کرد: توسعه حمل ونقل پاک مانند دوچرخه سواری از 
دیگر جهت گیری های مهم شورای شهر قم و شهرداری در مسیر حرکت 
در راستای سیاست های کلی هوای پاک است.ذاکریان با بیان اینکه 
مقدمات مطالعاتی برای تدوین مسیرهای جاذب برای دوچرخه سواری 
در حال انجام است، گفت: در این طرح مسیرهای کوتاهی که جذابیت و 

ایمنی لازم برای دوچرخه سواری را دارا بوده مشخص خواهد شد.

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم: 

120 دستگاه اتوبوس شهری 
امسال نوسازی و بازسازی می شود

اتوبوسرانی شهرداری قم گفت: 120 دستگاه  مدیرعامل سازمان 
اتوبوس شهری امسال نوسازی و بازسازی می شود.

حسین مومنی موحد با اشاره به برنامه ریزی مدیریت شهری برای 
بازسازی و نوسازی ناوگان اتوبوسرانی، اظهار کرد: نوسازی بیش از 200 
دستگاه اتوبوس فرسوده امسال و سال آینده در دستور کار شهرداری 
است و منابع لازم برای این کار در بودجه نیز پیش بینی شده است.وی با 
بیان اینکه از اواخر سال گذشته بازسازی اتوبوس ها را در دستور کار قرار 
دادیم، تصریح کرد: براین اساس فراخوانی زده شد و شرح خدمات صورت 
گرفت و پیمانکاران بررسی شدند تا بتوانیم اتوبوس های فرسوده و ناوگان 
شهری را به نحو مطلوبی بازسازی کرده و مجددا دراختیار شهروندان 
قرار دهیم.مومنی موحد با تاکید بر اینکه در فاز اول 120 دستگاه امسال 
نوسازی و بازسازی می شود، خاطرنشان کرد: 100 دستگاه نیز برای سال 
آینده آماده سازی شده و مجددا در ناوگان حمل و نقل عمومی مورد 

استفاده قرار خواهد گرفت.

معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان  خبرداد

مصالحه 82 درصدی پرونده های 
ارجاعی به دوایر مشاوره و مددکاری

معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان از مصالحه و سازش 82 
درصد پرونده های ارجاعی به دوایر مشاوره و مددکاری کلانتری های 
استان قم در 4 ماهه اول سال ۹۷ به مراکز مشاوره و مددکاری مستقر در 

کلانتری های استان قم خبر داد . 
سرهنگ مهرداد حاجی زاده اظهارداشت: طی 4 ماهه گذشته از مجموع 
پرونده هایی که در واحد های مشاوره و مددکاری کلانتری استان مورد 
بررسی قرار گرفته بیش از 82 درصد از پرونده ها منجر به مصالحه و سازش 
شده است.معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم، اظهارداشت: با 
تلاش کارشناسان اداره مشاوره آرامش، 3 هزار و ۹06 جلسه مشاوره فردی 
و خانواده، 541 مورد روان سنجی، 114 مورد مشاوره فعال در مساجد، 
مدارس و حسینیه ها و ۹ جلسه مشاوره گروهی در مرکز مشاوره و آرامش 
معاونت اجتماعی پلیس قم برگزار شده است.سرهنگ حاجی زاده گفت: 
بیشتر پرونده های مصالحه شده شامل اختلافات خانوادگی است که 
مصالحه برخی از پرونده ها با تلاش مددکاران کلانتری ها باچندین جلسه 

پیگیری و رسیدگی کارشناسان مشاوره صورت گرفته است.

رئیس پلیس پیشگیری فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد 

اعتراف سارق ساختمان های 
نیمه کاره به 14 فقره سرقت

رئیس پلیس پیشگیری فرماندهی انتظامی استان از دستگیری یک 
سارق ساختمان های نیمه کاره و اعتراف متهم به 14 فقره سرقت در 

قم خبر داد. 
یک  از  سرقت  پی  در  اظهارداشت:  بلفکه  عباس  غلام  سرهنگ 
ساختمان نیمه کاره و تماس مالباخته با مرکز فوریت های پلیسی 110 
قم، دستگیری سارق در دستور کار مأموران قرار گرفت.به گفته وی، با 
انجام تحقیقات لازم و اقدامات پلیسی متهم توسط مأموران شناسایی، 
دستگیر و در ادامه برای انجام تحقیقات تکمیلی به پلیس آگاهی استان 
منتقل شد.سرهنگ بلفکه سپس با اشاره به اعتراف متهم به 14 فقره 
سرقت از ساختمان های نیمه کاره در قم ، افزود:نهایتاً نامبرده پس از 
تشکیل پرونده برای انجام مراحل قانونی تحویل مراجع قضائی استان 
شد.رئیس پلیس پیشگیری استان قم ضمن هشدار در خصوص عواقب 
عدم استفاده از نگهبان و همچنین دوربین در ساخت و سازها، تاکید کرد: 
در ساعاتی که کارگران در محل احداث ساختمان حضور ندارند از نگهبان 

و یا فرد مورد اطمینان استفاده شود.

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان  خبرداد

دستگیری2 سارق کیف قاپ در قم
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان از دستگیری 2 سارق 

کیف قاپ در قم و شناسایی 11 مالباخته در این رابطه خبر داد. 
سرهنگ احمد کرمی اظهارداشت: در پی وقوع چندین فقره سرقت 
کیف قاپی در استان قم و طرح شکایت در پلیس آگاهی تیمی ویژه 
برای شناسایی متهمان تشکیل و دستگیری آن ها در دستور کار پلیس 
قرار گرفت.رئیس پلیس آگاهی استان قم افزود: در ادامه با انجام اقدامات 
پلیسی، هر 2 سارق شناسایی و ضمن هماهنگی های قضائی طی یک 

عملیات غافلگیرانه در هسته مرکزی شهر دستگیر شدند.
سرهنگ کرمی گفت:متهمان پس از تشکیل پرونده برای انجام مراحل 

قانونی تحویل مرجع قضائی استان و در نهایت راهی زندان شدند.

اخبــار

بیان  مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم، 
کرد: نواحی و شهرک های صنعتی این استان به دلیل 
ویژگی های خاص همچون نزدیکی به مهمترین بازارهای 
مصرف کشور، مورد توجه گسترده سرمایه گذاران بخش 
خصوصی قرار گرفته اند و حجم فعالیت های اقتصادی در 

این مناطق روز به روز در حال افزایش است. 
امیر طیبی نژاد روز شنبه در حاشیه بازدید خبرنگاران 
از شهرک صنعتی شکوهیه قم گفت: با وجود شرایط 
سخت اقتصادی شاهد رشد سرمایه گذاری های بخش 
خصوصی در شهرک های صنعتی استان هستیم و در 
سال ۹6 رتبه سوم کشور از حیث واگذاری اراضی به 
منظور تاسیس واحدهای صنعتی، به قم اختصاص یافت.

به  زمین  هکتار   18۹ گذشته،  سال  افزود:  وی 
صنعتگران متقاضی فعالیت در قم واگذار و 146قرارداد 
با سرمایه گذاران منعقد شد که این نشان دهنده رشد 
چشمگیر سرعت سرمایه گذاری در استان است و نتایج 

آن در بخش تولید و اشتغال به زودی نمایان می شود.
طرح  سال ۹6، 11۹  در  داد:  ادامه  همچنین  وی 
صنعتی در شهرک های صنعتی قم به بهره برداری رسید 
و میزان جذب اعتبارات استانی به منظور پاسخگویی به 

نیازهای سرمایه گذاران، افزایش قابل توجهی یافت.
طیبی نژاد، نزدیکی به تهران و درنظر گرفتن برخی 
معافیت های مالیاتی در شهرک های صنعتی قم را از 
جمله عوامل جذب سرمایه گذاران دانست و گفت: در 
سال جاری بیش از 500 میلیارد ریال طرح زیرساختی در 
شهرک های صنعتی قم اجرا می شود تا امکانات بیشتری 

در اختیار سرمایه گذاران قرار گیرد.

الغدیر  به شهرک صنعتی  آبرسانی  بیان کرد:  وی 
از جمله  روگذر شهرک صنعتی شهاب  پل  اجرای  و 
افزایش  منظور  به  که  است  هایی  طرح  مهمترین 
رضایتمندی سرمایه گذاران در مجموعه شهرک های 

صنعتی قم انجام می شود.
وی ادامه داد: همچنین 10 هکتار زمین در شهرک 
های صنعتی در اختیار خوشه سوهان استان قرارخواهد 
گرفت تاکارگاه های سوهان پزی به شکل متمرکز در 
منطقه ای مشخص مستقر شوند و از پراکندگی آنان در 

سطح شهر جلوگیری به عمل آید.
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم با بیان 
این که سال گذشته خوشه سوهان قم رتبه دوم کشور 
را در زمینه توسعه خوشه های صنعتی به دست آورد، 
گفت: برای افزایش ماندگاری این محصول که منجر به 
درآمدزایی بیشتر کارگاه های تولید سوهان می شود، 
باهمکاری مراکز عملی تحقیقات گسترده ای به عمل آمد 
و هم اکنون مدت ماندگاری آن به بیش از 6 ماه افزایش 
یافته است.وی ادامه داد: همچنین برای گسترش فعالیت 
خوشه های صنعتی قم، 2 خوشه انگشتر سازی وتراش 
سنگ های قیمتی و خوشه پوشاک به مجموعه خوشه 
های صنعتی استان اضافه شد تا ظرفیت های اقتصادی 

این بخش ها به شکل مطلوب آزاد شود.
طیبی نژاد گفت: در بخش کهک قم، بیش از 50 
کارگاه تولیدی پوشاک به خصوص در زمینه پوشاک 
زمستانی فعالیت می کنند که تولیدهای این واحدها 
بخش عمده ای از نیاز بازارهای داخلی را پوشش می دهد 
و اگر حمایت از این واحدها با تشکیل خوشه پوشاک 

افزایش یابد می توان سطح درآمدهای اقتصادی استان از 
این محصول را به نحو چشمگیری افزایش داد.

وی افزود: تشکیل نواحی صنعتی تخصصی در زمینه 
تولید پوشاک، فنر، سبزیجات و ذغال در اطراف مناطق 
روستایی استان به منظور تثبیت و افزایش اشتغال در این 

مناطق در حال انجام است.
وی در ادامه به ظرفیت های خوشه چوب و مبل 
قم اشاره و بیان کرد: همچنین بیش از چهار هزار واحد 
تولیدی در زمینه تولید محصولات چوبی و مبلمان در قم 
فعالیت می کنند و بیش از 60 درصد تولید مبلمان کشور 

در این استان صورت می گیرد.
12 خوشه فعال صنعتی در قم شناسایی شده اند که 
از این تعداد فعالیت اجرایی پنج خوشه آغاز شده و 2 
خوشه نیز در سال جاری وارد چرخه کار اقتصادی می 
شوند. مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم در 
بخش دیگری از سخنان خود به تشکیل کلینیک بررسی 
مشکل های تولیدکنندگان در شهرک صنعتی شکوهیه 
قم اشاره کرد و گفت: در این کلینیک که به زودی به بهره 
برداری خواهد رسید مشکل صنعتگران توسط نمایندگان 
و مسئولان دستگاه های اقتصادی بررسی و راه حل های 

رفع آن ارائه خواهد شد.
وی افزود: همچنین سامانه بهین یاب برای پرداخت 
پرداخت  برای  کارا  سامانه  و  تولید  رونق  تسهیلات 
متقاضیان  برای  روستائیان  فراگیر  اشتغال  تسهیلات 
فعالیت های تولیدی و صنعتی باز است و آنان می توانند 
از امتیازات درنظر گرفته شده در این بخش ها، استفاده 

کنند.

مدیرعامل شهرک های صنعتی استان قم مطرح کرد: 

تبدیل شهرک های صنعتی قم به کانون تجمع سرمایه گذاران 


